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Köszönetet mondok a képviselő-testület 
nevében Sződ község választópolgárai-
nak, hogy újabb négy évre bizalmat sza-
vaztak a korábbi képviselő-testületnek, 
valamint a velünk induló három új kép-
viselőnek. 

Örülök, hogy Sződ község választó-
polgárai megértették azt, hogy a fejlődés, 
amit idáig elértünk, az összefogás, az 
egyetértés és a közös munka gyümölcse.  

Ebben a nehéz gazdasági helyzetben 
főleg most lesz szükségünk az együttmű-
ködésre, hiszen csak az a képviselő-
testület tud eredményesen gazdálkodni, 

amely nem a rivalizálással van elfoglal-
va, hanem a község érdekeit tartja szem 
előtt. A most megalakult képviselő-
testület az elmúlt évek során jelentős 
tapasztalatot szerzett az önkormányzat 
működtetésével kapcsolatban, és az új 
tagokkal kiegészülve reméljük, hogy 
eredményes munkát fog végezni a követ-
kező négy évben is.  

Megköszönöm azt a sok ajánlószel-
vényt, amelyet eljuttattak részemre, illet-
ve a megválasztott képviselő-testület 
tagjai részére. Jól esett, és örültem a vá-
lasztások után nekem küldött sms-eknek, 

e-mail-eknek, és a személyesen kinyilvá-
nított gratulációknak.  

A választási kampányunkban azt írtuk, 
hogy „mi nemcsak ígérünk, hanem 
teljesítettünk is.”  

Közvetlenül az önkormányzati válasz-
tások után megalakult az új képviselő-
testület, megalakította bizottságait, hi-
szen még ebben az évben is komoly fel-
adatok állnak előttünk.  

 

Művelődési Ház  
 

A képviselő-testület úgy döntött, hogy 
2007. január 1-től a középső presszó 
mögötti művelődési ház épületében a 
közművelődési tevékenységet beszünteti, 
és a művelődési ház épületét bérbe adja a 
presszó jelenlegi bérlőjének. A képvise-
lő-testületnek ezt a döntését alapos mér-
legelés előzte meg. A művelődési ház a 
közművelődési feladatokat csekély mér-
tékben tudta ellátni, ugyanis a község 
kinőtte az épületet, mivel alapjában véve 
két helyiség állt rendelkezésre, így a 
szakkörök sem tudtak igazán jól működ-
ni, és téli időszakban a rosszul szigetelt 
épületnek jelentős fűtési költsége volt. A 
művelődési házban az önkormányzat 
anyagi lehetőségei nem tették lehetővé, 
hogy a fiatalok biztonságos hétvégi szó-
rakozásához felügyeletet biztosítson. 
Úgy gondoljuk, hogy a bérbeadással, a 
művelődési ház és a presszó épületének 
összenyitása lehetőséget nyújt arra, hogy 
ez a probléma megoldódjék, és a fiatalok 
a hétvégeken is Sződ községben tudja-
nak szórakozni. Jelenleg is a nagyobb 

(Folytatás a 2. oldalon) 

Az Önkormányzati választások után megalakult az 
új képviselő-testület 
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Önkormányzat 

 

Óvodabővítés 
 

Az óvoda bővítésének kivitelezésére 
a képviselő-testület közbeszerzési 
eljárás keretében pályázatot hirdetett 
meg. Öt érdeklődő közül négyen ele-
get tettek az ajánlattételi felhívásnak, 
és pályázatot nyújtottak be a kivitele-
zésre vonatkozóan. A közbeszerzési 
eljárás eredményeként a Maros Épí-
tők Bt. nyerte el az óvoda bővítésé-
nek kivitelezési munkáit. 

A munkálatok 2007. év elején kez-
dődnek meg, és reményeink szerint 
2007-ben, a tanévkezdésre be is feje-
ződnek. A beruházás értéke megha-
ladja a 45 millió forintot, melynek 
forrását az önkormányzat önerőből 
biztosítja. Az óvoda épülete tornaszo-
bával, csoportszobával, vizesblokk-
okkal és irodahelyiségekkel bővül. 
Ezzel a fejlesztéssel az önkormányzat 
eleget tesz a korszerű óvodai nevelés 
elvárásainak. 

Utak 
 

Sződ község önkormányzati tulajdo-
nú, belterületi útjai teljes értékű asz-
faltborítást kaptak. Az új településré-
szen a Szent István útra és kőszórt 
mellékútjaira mart aszfalt-borítás 
került. A kivitelezővel abban marad-
tunk, hogy a mart aszfaltra a záró 
réteget inkább 2007-ben készítik el, a 
jó idő beálltával. A tél folyamán ke-
letkezett kátyúkat és úthibákat tavasz-
szal kijavítják, és csak ezt követően 
kerül az útra a záró réteg. Ezt a dön-
tést legfőképpen az indokolja, hogy a 
mart aszfaltútra 2002-ben késő ősszel 
lett elhelyezve a záró réteg, mely 
jóval gyengébb minőségű lett, mint 
az azt követő év nyarán elkészített 
záró réteg. 

Az új településrész (Schmidt-féle 
terület) földútjai jelenleg nincsenek 
az önkormányzat tulajdonában. Az 
önkormányzattal kötött megállapodás 
alapján a telekparcellázónak a köte-
lessége a kőszórt utak, a vízelvezető 
árkok és a közvilágítás megépítése. 

A telekparcellázó ígéretet tett, 
hogy a kőszórt utakat rövid időn belül 
megépíti, amennyiben erre 2007-ben 
sem kerül sor, abban az esetben az 
önkormányzat megvizsgálja, milyen 
lehetőségek állnak rendelkezésére a 
probléma megoldására. 

A Mátyás király út és a Bem Jó-
zsef út meghosszabbításaként kialakí-
tott lakóparkban az aszfalt utak, köz-
világítás és a közművek a kivitelező 
és a beruházó által kötött szerződés-
nek megfelelően elkészültek. A vál-
lalkozónak az utakat 4 méter széles-
ségben kellett elkészítenie. A beruhá-
zó és az önkormányzat a József Attila 
út ezen szakaszának kiszélesítésére 
külön megállapodást kötött. Ennek 
megfelelően készült el 5,8 m széles-
ségben az aszfaltos út. 

Szeretnénk, ha az új településré-
szen is minél előbb megépülnének az 
aszfaltutak, ennek érdekében különös 
figyelmet fordítunk a 2007-ben meg-
jelenő, ez irányú pályázati lehetősé-
gekre. 

A Közút Kezelő Kht. kezelésében 
lévő Dózsa György úton kérésünkre – 
az anyagi lehetőségeikhez mérten - 
elvégezték az útjavítási munkálato-
kat, melyet ezúton is szeretnénk meg-
köszönni. Reméljük, hogy a 2007. 
esztendő nagyobb lehetőségeket nyújt 

az országos utak felújítására is, és 
bízunk benne, hogy a Dózsa György 
út felújítása is rövidesen megtörténik. 

Ugyanezzel a szórt-ragasztott 
technológiával került kijavításra az 
önkormányzat tulajdonában és keze-
lésében lévő Dózsa György útnak a 
templomtól a Tecéig terjedő szaka-
sza, valamint a Rátóti út. 

 
„Nézd meg a temetőt, és meg tudod 
mondani, milyen emberek lakják a 
falut” 

 
Ezt a mondást egyik kollégámtól hal-
lottam, és úgy érzem, nagy igazság 
van benne. A képviselő-testület 2006. 
évben jelentős összeget fordított a 
temető rendbetételére. Elkészült a 
belső aszfaltút és a zárt kerítésnek 
jelentős része, mely az elemek elké-
szülte után rövidesen befejezésre ke-
rül. 

A temető további fejlesztését ter-
vezzük. Kijelöltük és rövidesen meg-
építjük az urnás temetkezési helyet, 
mely a tornakert felőli zárt kerítés 
mellett került kialakításra. Az urnás 
temetkezési hellyel szemben lesz 
kijelölve és kialakítva a gyermeksírok 
helye, továbbá kijelölés alatt állnak a 
kriptás temetkezési helyek. Amennyi-
ben anyagi lehetőségeink megenge-
dik, még 2007-ben szeretnénk a rava-
talozó felújítását is elvégezni. 

A temetővel kapcsolatosan bármi-
lyen információra van szükségük, 
forduljanak Simon György temető-
gondnokhoz. Elérthetősége: 27/ 388-
188/ 119 mellék. 

 

Támogatások 
 

A képviselő-testület az ígéretéhez 
híven ez év karácsonyán is pénzbeli 
támogatásban részesíti a 70 éven felü-
lieket, a nagycsaládosokat, a szociáli-
san rászorulókat.  Mivel a szociálisan 
rászorulók köre jelentősen bővült 
ebben az évben, így a Népjóléti és 
Környezetvédelmi Bizottságnak ko-
moly gondot okozott a támogatások 
összegének megállapítása. A képvise-
lő-testület döntése értelmében – az 
elmúlt évhez hasonlóan - az erre a 
célra kiosztható keretösszeg:  
3.986.000,- Ft. 

A képviselő-testület az elmúlt 
évhez hasonlóan, Mikulás napján 
ebben az évben is megajándékozta a 

Decembertől az oktatási intézményeknél 
tábla figyelmeztet a gyalogosforgalomra 

rendezvények az iskola tornatermé-
ben kerülnek megrendezésre. Az óvo-
da tornaszobával történő bővítése 
lehetőséget nyújt az óvodai rendezvé-
nyek óvodai megtartására. Addig, 
amíg az új művelődési ház meg nem 
épül, ideiglenesen, az „öreg” iskolá-
ban három terem áll rendelkezésre a 
szakkörök, és egyéb kisebb progra-
mok megtartására, ideértve a művelő-
dési házban megrendezett vásárokat 
is. 

Az új faluház tervei elkészültek, 
mely lehetőséget biztosít arra, hogy 
2007-ben a hazai és az uniós pályáza-
tokon induljunk, és a megvalósításhoz 
anyagi támogatást nyerjünk. 

(Folytatás az 1. oldalról) 
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Sződre járó óvodás és általános isko-
lás gyermekeket. 

 

Ajándékozás 
 

Az általános iskola 2006-ban 12 db 
új, korszerű számítógépet nyert, és 
ezzel lehetőség nyílt arra, hogy az 
egyébként jól működő számítógépek 
lecserélésre kerüljenek. 

A képviselő-testület úgy döntött, 
hogy a lecserélésre került a számító-
gépekkel - az iskola vezetőségének 
javaslata alapján – karácsonykor, a 
szociálisan rászorult gyermekeket 
ajándékozza meg. 
 

Szelektív  
hulladékgyűjtés 

 
Egyre nagyobb a sikere a lakosság 
körében a szelektív hulladékgyűjtés-
nek. Örömmel tapasztaljuk, hogy 
egyre több ingatlan előtt látjuk a sze-
lektív hulladékkal megtöltött zsáko-
kat. 

Azoknak, akiknek a szelektív 
hulladékgyűjtő zsákjaik már el-
fogytak, az önkormányzatnál térí-
tésmentesen kérhetnek újabb zsá-
kokat. 

December hónapban a községben 
három helyen kihelyezésre kerültek 
szelektív hulladékgyűjtő konténerek, 
melyekbe a papír- és az üveghulladék 
helyezhető el. 

A konténerek az alábbi közterülete-
ken kerültek elhelyezésre: 
• József Attila út - Dózsa György út 

sarok; 
• Butik sor mellett; 
• Polgármesteri Hivatal előtt lévő tér 

mellett. 
 

Nevelek Településrész 
 

• Megalakult a Településrészi       
Bizottság 

Sződ Község Képviselő-testülete az 
alakuló ülésén megalakította bizottsá-
gait, többek között a Településrész 
Bizottságot is. A Településrészi Bi-

zottság tagjai Nevelek településrész-
ről Dobos Sándor és Varga Ferenc 
lett. Az ő feladatuk többek között, 
hogy segítsék a képviselő-testület 
munkáját, észrevételeikkel, javaslata-
ikkal azon dolgozzanak, hogy Neve-
lek településrész minél jobban bekap-
csolódjon a község életébe, és elin-
duljon a fejlődés útján. 

• Nevelek leválásával kapcsolatban 
2006. szeptember 28-án Nevelek 
Gödhöz való csatlakozásával kapcso-
latos bírósági tárgyaláson Sződ Köz-
ség Önkormányzat jogi képviselője 
megjelent, Göd város képviseletében 
senki nem vett részt. A tárgyalás 

Önkormányzat  

Az új temetőkerítés Elégedettek a sződiek a szelektív 
szemétszállítással 

Kihelyezésre kerültek a szelektív hulladékgyűjtő konténerek (üveg, karton) 
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2007. március 22. napján kerül újra 
megtartásra. 
• Közvilágítás 
A közvilágítás javítása érdekében egy 
neveleki lakos felajánlotta, hogy se-
gítséget nyújtana abban, hogy az 
ELMÜ által ezen a területen rendsze-
resített lámpatesteknél, olcsóbban 
szerezne lámpatesteket. A közvilágí-
tás bővítésére egy meghatározott ösz-
szeg áll rendelkezésre és minél ol-
csóbban sikerül a lámpatesteket be-
szerezni, annál több lámpatest 
kerühet felszerelésre. Mivel a megvé-
telre felajánlott lámpatesteket az 
ELMÜ működési területén nem alkal-
mazza, ezért kikértem az ELMŰ vé-
leményét a megjelölt lámpatestek 
felszerelési lehetőségével kapcsolat-
ban. Az ELMŰ válasza még nem 
érkezett meg. 
• A neveleki óvodás és iskoláskorú 

gyermekek oktatásával kapcsolatos 
jövőbeli megoldásának  keresése 

Azzal a kéréssel fordultam Göd város 
polgármesteréhez, hogy a Sződ-
Nevelek településrészen lakó óvodás- 
és iskoláskorú gyermekek intézmé-
nyes oktatásával kapcsolatosan Sződ 
község és Göd városa társulási meg-
állapodást kössön. 

Jelenleg a neveleki gyermekek 
nagy része Göd város oktatási intéz-
ményeit veszik igénybe. A probléma 
ebben csak az, hogy a gyermekes 
családod nevelek településrészen 
laknak, de állandó bejelentett lakó-
helyük Göd. Erre a megoldásra azért 
van szükség, mert ha Nevelek telepü-
lésrészen lennének bejelentve, abban 
az esetben gödi oktatási intézmények 
nem fogadnák be a gyermekeket. 
Márpedig ha Sződ és Göd között tár-
sulási megállapodás jönne létre az 
alapfokú oktatási intézmények mű-
ködtetésére vonatkozóan, abban az 
esetben a családok nyugodtan beje-
lentkezhetnének Sződ-Nevelek tele-
pülésrészre, és a gödi oktatási intéz-
mények a társulási megállapodás 
alapján magasabb normatív támoga-
tásban részesülnének. A társulási 
megállapodás kizárólag a településré-
szen lakó gyermekek elhelyezésére 
vonatkozna. 

Göd polgármestere a megkeresé-
semre pozitívan reagált, és jelezte, 
hogy a képviselő-testület elé terjeszti 
ajánlatunkat. 

• Vízelvezető árkok, fák gallyazása 
 Sződiek Híradójának előző számá-
ban már írtam arról, hogy a vízelve-
zető árkokkal kapcsolatos térképeket 
egy neveleki lakos részére – Makk 
László úrnak – lakossági egyeztetés 
céljából átadtam. Kérem, a munkájá-
hoz nyújtsanak segítséget, hogy eb-
ben az ügyben a megoldás felé köze-
lítsünk. 

Szintén az előző számban kértem 
a lakosság segítségét, hogy az ingat-
lanjaik előtt lévő fák gallyait – me-
lyek a villanyvezetékeket érintik - 
szíveskedjenek levágni. Közreműkö-
désüket ezúton köszönjük. 
• Telekkialakítások  
A településrészről többen telefonon 
érdeklődtek, hogy ki engedélyezte az 
Orgona utca melletti fakivágást, 
ugyanis sérelmezik az ott lakók, az 
erdőkivágást. 

Az erdő magántulajdonban van, 
és telepített erdő. A tulajdonos az 
erdészettől kért és kapott engedélyt a 
fakitermelésre. A terület tulajdonosa 
telekkialakítás céljából kérelmet 
nyújtott be az önkormányzathoz. Az 
erdészet a fakitermelést ezen a terüle-
ten engedélyezte és hozzájárult a mű-
velési ág megváltoztatáshoz. A képvi-
selő-testület úgy döntött, hogy a terü-
letnek csak egy bizonyos részén en-
gedélyez telekkialakítást, a 2/A-hoz 
közel eső területeket továbbra is bel-
területi erdőként kívánja a rendezési 
tervben szerepeltetni, és amennyiben 
ezen a területen is megtörténik a faki-
vágás, azt új telepítéssel kell pótolni. 

A magántulajdonos telekalakításá-
ból az önkormányzat is bevételhez 
jut. A bevétel lehetőséget nyújt arra, 
hogy a településrészen fejlesztéseket 
valósítsunk meg. A fejlesztéseket a 
Településrészi Bizottság egyeztetésé-
vel kívánjuk megvalósítani. 
• Szelektív hulladékgyűjtés 
Sződ községben már beindult a sze-
lektív hulladékgyűjtés. Amennyiben a 
szelektív hulladékgyűjtés Sződ köz-
ség és a szelektív hulladékgyűjtést 
végző cég  közötti szerződésnek meg-
felelően, folyamatosan és rendben 
történik (eddig ez így történt), abban 
az esetben ezt a szolgáltatást megpró-
báljuk kiterjeszteni Nevelek telepü-
lésrészre is. Rövidesen megkezdjük a 
tárgyalásokat a szolgáltatóval. 

Tájékoztatásul közöljük, hogy a 

szelektív hulladékgyűjtés a lakosság 
részére ingyenes. 

 

Közérdekű, lakossági 
bejelentések 

 
Buszjáratok 
 

A buszjáratokat igénybevevő lakos-
ság egy része levélben azzal a kérés-
sel fordult hozzám, hogy járjak el a 
Volán ZRt-nél, hogy a buszjáratokat 
ne ritkítsák, mert a buszjáratok ritkí-
tása különösen nehéz helyzetbe hozza 
a két műszakban dolgozó, ingázó 
lakosokat. 

A lakossági aláírásokat tartalmazó 
megkeresést továbbítottam a Volán 
ZRt Váci kirendeltségére, valamint 
Budapestre, a Volánbusz Közlekedési 
ZRt. Menetrendi Osztályára. 

A Volánbusz ZRt-től a válasz 
eddig még nem érkezett meg. 

A Volánbusz ZRt.  nem sokkal a 
lakossági kérés után felkeresett a jára-
tok csökkentése ügyében, amihez az 
eddigiekhez hasonlóan, nem járultam 
hozzá. Ezzel kapcsolatban a Sződiek 
Híradójában már korábban írtam. Én 
Sződ község lakóinak érdekét védem 
és nem a Volánbusz ZRt. érdekeit.  
Az természetes dolog, hogy minden 
tőlem telhetőt megteszek Sződ köz-
ség busszal közlekedő utasai érdeké-
ben. 

 

Önkormányzati  
Társulások 

 
Sződ község az alábbi önkor-

mányzati társulásoknak a tagja: 
-Észak-kelet Pest és Nógrád Megyei 
Regionális Hulladékgazdálkodási 
és Környezetvédelmi Önkormány-
zati Társulás 

-Gödöllő-Vác Térségi Vízgazdálko-
dási Társulat 

-Dunakanyar Többcélú Önkormány-
zati Kistérségi Társulás 

A Gödöllő-Vác Térségi Vízgaz-
dálkodási Társulatban az önkormány-
zatunkat képviselem és a társulat 
Pénzügyi Ellenőrző Bizottságának 
vagyok a tagja. 

A Dunakanyar Többcélú Önkor-
mányzati Kistérségi Társulásnak ti-
zenkilenc önkormányzat a tagja. A 
társulás az új alakuló ülésén az Okta-

Önkormányzat 
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tási, Szociális és Egészségügyi Bi-
zottság elnökének választott meg. 
Mivel az előző ciklusban is ezt a fel-
adatot láttam el, így a bizottság zavar-
talanul folytatja tovább munkáját. 
2007-ben beindul az általános isko-
lákban a gyógytestnevelés, a logopé-
diai szolgáltatás pedig most van elő-
készítés alatt, valamint a könyvtár 
működéséhez is anyagi támogatást 
kapnak az illetékes önkormányzatok, 
így többek között a mi könyvtárunk 
is. 

Gyermekorvosi ellátás 
 
Gyermekes anyukák szintén levél-

ben fordultak hozzám, azzal kapcso-
latban, hogy a jelenlegi gyermekorvo-
si rendelési idő alatt, a doktornő nem 
tud minden megjelent gyermeket el-
látni. Ezért azt kérték, hogy járjak el 
az ügyben, hogy a rendelési idő meg-
növekedjék. 

A rendelési idő meghosszabbítása 
érdekében felvettem a kapcsolatot az 
OEP-el, dr. Bíró Emőke gyermekor-
vossal, az ÁNTSZ képviselőjével, 
valamint Sződliget polgármesterével. 
A jelenlegi tárgyalások alapján úgy 
néz ki, hogy minden reményünk meg-
van arra, hogy 2007 februárjától a 
gyermekorvosi rendelésre szánt időt 
növelni tudjuk. 

 
A képviselő-testület és a magam ré-
széről ismételten meg szeretném kö-
szönni a lakosságnak azt a segítségét, 
amellyel további 4 évre megbízott 
minket a község vezetésével! 
 
KELLEMES KARÁCSONYI ÜN-
NEPEKET, ÉS EREDMÉNYEK-
BEN GAZDAG, BOLDOG ÚJ 
ÉVET KÍVÁNUNK SZŐD KÖZSÉG 
MINDEN LAKOSÁNAK! 

 
 Hertel László 

polgámester 

2006. október 1-re 
kitűzött Helyhatósá-
gi Választásokon  2 
polgármester-jelölt 
és 27 képviselő-
jelölt regisztráltatta 
magát a Helyi Vá-
lasztási Irodában. 

Minden jelölt megfelelt a törvényi 
előírásoknak, így a szavazólapon a 
képviselő-jelöltek és a polgármester-
jelöltek nevei is ABC sorrendben 
kerültek fel a szavazólapokra. 

A kampányidőszakban és a vá-
lasztások ideje alatt sem történt rend-
kívüli esemény. 

Három képviselő jelölt azonban 
kérte a Helyi Választási Bizottság 
állásfoglalását. Közülük kettő sérel-
mezte, hogy a községben terjesztett 
szórólapok reájuk nézve sértő ténye-
ket tartalmaznak, egy személy pedig 
az udvarába bedobott kampányanya-
gok tartalmát és mennyiségét. 

A Helyi Választási Bizottság 
mindhárom esetben határozattal dön-
tött. A határozatot megkapva a felek 
éltek fellebbezési jogukkal. A Terüle-
ti Választási Bizottság mindhárom 
döntést helyben hagyta. 

2006. évi Helyhatósági 
Választások eredménye 

Önkormányzat – közérdekű információk 

A buszmegállókba kihelyezésre kerültek a 
hulladékgyűjtő edények 

Ádventi koszorú készítés 

Üvegdísztárgy készítés 

Üvegékszer készítés 

Kellemes karácsonyi ünnepeket, békés, boldog új eszten-
dőt kívánok a község lakóinak! 

 
Klimón Jánosné 

Művelődési ház vezető és könyvtáros 
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2006. október 1-i Helyhatósági Választások 
POLGÁRMESTER választásának  

eredménye 
 
 I. II. III. összesen 
 s z a v a z ó k ö r 
 
1.  Hertel László 405 325 449 1179  
 
2. Volentics Ferenc 85 127 53 265 

2006. október 1-i Helyhatósági Választások 
KISLISTÁS eredménye 

 
 I. II. III. összesen 
 s z a v a z ó k ö r 

 
KÉPVISELŐK LETTEK 

 
1.  Klimász Jánosné 274 174 323  771 
2.   Puskás Szilveszter 265 172 289 726 
3.  dr. Farkas Kálmán 244 155 284 683 
4.  Volentics Gyula 241 156 283 680 
5.  Miletin Istvánné 219 122 277 618 
6.  Papp István 225 139 253 617 
7.  Ivanics Istvánné 217 153 245 615 
8.  Garaba Ferenc 206 117 240 563 
9.  Floch Zoltán 161 109 264 534 
10.Mikó Mihály 186 120 200 506 
11.Sztruhár Imre 180 107 200 487 
 
 
NEM KERÜLTEK BE A KÉPVISELŐ–TESTÜLETBE 
 
12.Volentics Ferenc 132 100 143 375 
13.Horváth Géza 91 60 166  317 
14.Dinka Károly 95 84 105 284 
15.Fábián József 102 86 92 280 
16.Barborikné K Hanga 58 140 77 275 
17.Tárnyik Pálné 101 71 93 265 
18.Bujtás Attila 91 64 102 257 
19.Czinege Jánosné 98 59 76 233 
20.Pál László 85 45 93 223 
21.Imrik Péter 87 74 60 221 
22.Sági Barbara 64 77 76  217 
23.Varga Ferenc 36 143 34  213 
24.Farkas Gábor 60 103 44 207 
25.Borbély József 69 60 42  171 
26.Genzor Józsefné 63 44 64 171 
27. Nyékiné T Mirjam 42 39 70 151 

Önkormányzat – választási eredmények 

Sződ Község  
Képviselő-testületének 

bizottságai  
 

Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság: 
 
Papp István elnök 
Sztruhár Imre tag 
Miletin Istvánné kültag 
Mészárosné Koncz Erika kültag 
Kovács Vincéné kültag 
 
 
Településfejlesztési és Versenytár-
gyalásokat Szervező Bizottság: 
 
Sztruhár Imre elnök 
Papp István tag 
Mikó Mihály tag 
Deszpod Mihály kültag 
Pál László kültag 
 
 
Oktatási és Kulturális Bizottság: 
 
Ivanics Istvánné elnök 
Garaba Ferenc tag 
Mikó Mihály tag 
Ivanics Istvánné kültag 
Tenyák Györgyné kültag 
 
 
Településrészi Bizottság: 
 
Garaba Ferenc elnök 
Ivanics Istvánné tag 
Floch Zoltán tag 
Varga Ferenc kültag 
Dobos Sándor kültag 
 
 
Népjóléti és Környezetvédelmi  
Bizottság: 
 
Miletin Istvánné elnök 
dr. Farkas Kálmán tag 
Floch Zoltán tag 
dr. Jakus Anikó kültag 
Mikes Imréné kültag 
 
 
Kommunikációs és Sport Bizottság: 

 
Volentics Gyula elnök 
Klimász Jánosné tag 
dr. Farkas Kálmán tag 
Vásárhelyiné Meggyes Edina kültag 
Kolumbán Attila kültag 
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Önkormányzat – választási eredmények 

2006. október 1-i Helyhatósági Választások 
MEGYEI KÖZGYŰLÉS választásának              

eredménye 
 
 I. II. III. összesen 
 s z a v a z ó k ö r 
 
1.  PMTE-ÉLŐLÁNC 4 4 11 19  

2. MSZP 128  119 119 366                                 

3. MDF 27 22 23 72 

4. FIDESZ-KDNP 297 279 302  878 

5. MÖSZ-PMKIK 9 4 9 22 

6. DUNAKANYAR-KPE 0 4 4 8 

7. MIÉP 2 6 8 16 

8. SZDSZ 14 8 18 40 

2006. október 1-i  
Helyhatósági Választások 
SZLOVÁK KISEBBSÉGI 
önkormányzati képviselők 
választásának eredménye 

 összesen 
 
1.  Nyékiné Tomecskó Mirjam 24 

2. Klimász Jánosné 29 

3. Ivanics Istvánné 21 

4. Mikó Károlyné 20 

5. Rusznyák Ferencné 25 

Sződ Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 2006. október 
01. és 2006. december 15. között 
négy rendes ülést és egy rendkívüli 
ülést tartott. 

 
Az újonnan megválasztott testület az 
említett időszak alatt 1 rendeletet 
alkotott és 4 rendeletet módosított, 
továbbá 37 határozatot hozott. 

A helyhatósági választásokat kö-
vetően 2006. október 10-re a korel-
nök összehívta a megválasztott képvi-
selőket. Az alakuló ülésen a Helyi 
Választási Bizottság előtt a polgár-
mester úr és a képviselők letették 
esküjüket. Alpolgármesternek Puskás 
Szilveszter urat választották meg. 
Döntöttek a bizottságok elnevezései-
ről, és megválasztották az elnököket 
valamint az egyes bizottságok tagjait 
is. A képviselő-testület Szervezeti és 
Működési Szabályzatának módosítá-
sát és a települési képviselők tisztelet-
díjáról szóló rendelet alkotását is ezen 
az ülésen tárgyalta a testület. 

A 2006. október 17-re összehí-
vott ülésen 8 határozatot hozott  a 
testület. Megválasztották a bizottsá-
gok kültagjait, akik a döntést követő-
en esküt tettek Sződ Község Képvise-
lő-testülete előtt. A Dózsa György úti 
óvoda épületének bővítésével kapcso-
latos egyszerű közbeszerzési eljárás 
lefolytatásáról is ekkor született dön-
tés. Ezt követően a lakosság részéről 

érkezett beadványok, kérelmek meg-
tárgyalása következett. 

2006. november 9-én a szociális 
igazgatásról és szociális ellátásokról 
szóló rendeletet módosította a testü-
let. Az ápolási díj és a közgyógy-
ellátási igazolványok megállapítását a 
törvény ezt követően jegyzői hatás-
körbe utalja. Az ápolási díjnál méltá-
nyosabb jövedelem határt, míg a mél-
tányos közgyógy-ellátásnál a törvény 
által előírt mértéket állapítja meg a 
helyi rendelet. Döntések születtek a 
közbeszerzési eljárással kapcsolato-
san, a hivatal napi munkavégzésével, 
a belső ellenőrzésre vonatkozó mun-
katervvel is. Tárgyalta a testület a 
Sződiek Híradója tördelésével és 
nyomdai költségeivel kapcsolatos 
előterjesztést, továbbá lakossági be-
adványokról is határozatok születtek. 

A 2006. november 21-i rendkívü-
li testületi ülés témája a közbeszerzési 
eljárással kapcsolatos döntésekre 
meghozatalával kezdődött. A kiírás-
nak megfelelően lefolytatott eljárás 
döntését a vesztes pályázó megkifo-
gásolta, így közbeszerzési szakértő 
javaslatára a testület új eljárás lefoly-
tatása mellett döntött. 

A 2006. december 7-i ülés Sződ 
Község Önkormányzatának 2007. évi 
költségvetési koncepciójának megtár-
gyalásával kezdődött. Az ülésen ven-
dégként jelen volt Varga Jánosné  
könyvvizsgáló is, aki tájékoztatta a 

képviselőket arról, hogy szigorodnak 
a feltételek, csökkennek a normatí-
vák, ezután a társulásban működtetett 
intézmények élveznek előnyt.  Elfo-
gadásra került az Önkormányzat I-III. 
negyedévi gazdálkodásáról szóló 
beszámoló. Varga Jánosné auditor 
dicsérően értékelte az önkormányzat 
gazdálkodását. Több hasonló telepü-
lésen lát el könyvvizsgálói feladato-
kat, de Sződ község az egyetlen, 
amely nem hitelekből működik. Más 
településeken megszokott tény az, 
hogy a működéshez és a munkabérek 
fizetéséhez is banki hitelfelvételt igé-
nyelnek. 

A Közbeszerzési Bizottság az 
eljárási határidő leteltével megvizs-
gálta a beérkezett ajánlatokat és a 
bizottság elnöke a testület elé tárta  a 
az ajánlatok összegzését. Ezt követő-
en a képviselő-testület felhatalmazta 
a polgármester urat, hogy a közbe-
szerzési eljárás győztesével kösse 
meg a kivitelezői szerződést. 

A munkaterv szerint a polgármes-
ter úr ebben az évben még egyszer 
összehívja a képviselő-testületet. 

 
Ezúton kívánok minden sződi lakos-
nak BÉKÉS BOLDOG KARÁ-
CSONYT ÉS SIKEREKBEN GAZ-
DAG BOLDOG ÚJ ÉVET!  

 
Bojtayné Benedek Gabriella 

jegyző 

Beszámoló a képviselő-testület munkájáról 
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Adóhatósági  
tájékoztató 

 
Tájékoztatjuk a község lakosságát, 
hogy az önkormányzatnak az intéz-
mények, valamint a község működ-
tetéséhez szükséges anyagi erőfor-
rások biztosításához, az állami tá-
mogatáson kívül a helyi adók 
(kommunális, iparűzési adó) és a 
gépjárműadó bevételeire is szüksé-
ge van. Nyomatékosan felhívjuk a 
lakosság figyelmét, hogy a fizetési 
kötelezettség elmulasztása esetén 
hivatalunk végrehajtást kezdemé-
nyez az adós ellen. Bizonyára töb-
ben tapasztalták, hogy az APEH, a 
Nyugdíjfolyósító ill. a TB adatszol-
gáltatása alapján letiltásokat fogana-
tosítottunk az adóbehajtások érde-
kében. A hatékonyabb behajtások 
érdekében több ajánlat is érkezett 
önkormányzatunkhoz önálló bírósá-
gi végrehajtó alkalmazására vonat-
kozóan. Az alkalmazáshoz képvise-
lő-testületi döntés szükséges. 

Ezúton tájékoztatjuk a Tisztelt 
Lakosságot, hogy 2007. január 1-től 
változnak a  gépjármű adó kivetésé-
nek szabályai. 

Legfontosabb változások a kö-
vetkezők: 

• Mozgáskorlátozottak kedvezmé-
nyét ezután csak a tulajdonos 
veheti igénybe vagy a kiskorú 
mozgáskorlátozott szülője. Hoz-
zátartozó ezután már nem! 

• A katalizátorral rendelkező gép-
kocsik kedvezménye ezután 
megszűnik! 

• Ha a tulajdonos értékesíti a gép-
járművet, akkor ezt a területileg 
illetékes okmányirodába (Vác) 
kell bejelenteni! 

• Az adóztatás ezután a gépkocsi 
kora és teljesítménye alapján 
történik! 
 

Szabó Ferencné  
adóügyi főelőadó 

Tisztelt  
Lakótársaim! 

 
Az önkormányzati választásokat kö-
vetően e lap hasábjain szeretnék kö-
szönetet mondani mindazoknak, akik 
szavazatukkal képviselőjükké válasz-
tottak. Mint a Népjóléti és Környezet-
védelmi Bizottság elnöke minden 
tudásommal, szakmai tapasztalatom-
mal és a munkámat segítő bizottsági 
tagokkal azon kívánok munkálkodni, 
hogy a lakosság szociális helyzetét 
felmérve, az anyagi lehetőségek függ-
vényében a rászorultság elvét szem 
előtt tartva javítsuk az itt lakó rászo-
rultak helyzetét. Lakótársaimmal kö-
zösen nagyon sok feladatunk van 
környezetünk megvédése, szépítése 
terén is. A Bizottság terveiről, elkép-
zeléseiről, az elvégzett feladatairól 
rendszeresen kívánom tájékoztatni az 
olvasókat, de nyitottak és kíváncsiak 
vagyunk ötleteikre, javaslataikra is. 
Az Önökkel való szorosabb kapcso-
lattartás érdekében minden hónap 
első hétfőjén 16.00 órától 18.00 órá-
ig képviselői fogadóórát tartok a 
könyvtárban. 

E fogadóóra keretében felvilágosí-
tást nyújtok 

• a nyugellátással kapcsolatos jog-
szabályokról, illetve azok válto-
zásairól, 

• a nyugdíj előtt állóknak segítsé-
get nyújtok a nyugdíjigények 
benyújtásához, 

• a nyugdíjasoknak a méltányos 
nyugdíjemelési és segélykérel-
mekhez. 

A fogadóórákon várom mindazokat, 
akik problémáik megoldásához a Pol-

gármesteri Hivatal Népjóléti és Kör-
nyezetvédelmi Bizottságának segítsé-
gét szeretnék igénybe venni. 
Várom azokat is, akik ötleteikkel, 
javaslataikkal szeretnének munkánk 
sikeresebb ellátását segíteni. 
A  magam és a Bizottság tagjai nevé-
ben mindenkinek békés karácsonyt és 
boldog új esztendőt kívánok! 
 

Miletin Istvánné 
Népjóléti és Környezetvédelmi 

Bizottság elnöke       

 

Anyakönyvi hírek 
 

2006. szeptember 5. napjától  
2006. november 30.  napjáig  

 
 

Sződ községben az alábbi anya-
könyvi események történtek: 

 
 Születések száma: 8 

 Házasságkötések száma: 6 

 Halálesetek száma: 8 

Új bizottság régi  
feladatokkal 

 
Az önkormányzati választások után új 
bizottságként megalakult a képviselő-
testület Kommunikációs és Sport Bi-
zottsága. Mind azt az elnevezés is 
mutatja bizottságunk feladata kettős. 
Egyrészt el kell látnunk az önkor-
mányzat tájékoztatási kötelezettségét 
a településen lakók felé, melyet ezt 
követően is a Sződiek Híradója helyi 
újság negyedévenkénti kiadásával 
kívánunk megvalósítani. Az újságot 
eddig is a szerkesztőbizottság szer-
kesztette, de eddigi munkánk nem 
volt egy bizottság működési szabályai 
között sem rendezve. A további lehe-
tőségeket kutatva, elsősorban a meg-
lévő önkormányzati honlap továbbfej-
lesztésével, naprakészebbé tételével, 
esetleg a kábeltévén saját műsor su-
gárzásával kívánunk településünkről 
híreket továbbítani az érdeklődők 
felé. A szerkesztőbizottsági munkába 
továbbra is részt vesz az iskolai részé-
ről Tóthné Barcs Ágnes irodalomta-
nár mint irodalmi korrektor, az óvoda 
részéről Vásárhelyiné Meggyes Edina 
óvónő, valamint a Művelődési Ház és 
Könyvtár vezetője, Klimász Jánosné. 
Természetesen írásokat továbbra is 
mindenkitől szívesen fogadunk és 
közlünk! 

A bizottság másik tevékenysége a 
sportélet, a helyi tömegsport, vala-
mint a klubok tevékenységének szer-
vezése. Ez a feladatkör eddig az Ok-
tatási, Kulturális és Sport Bizottság 
keretein belül került szabályozásra. 
Ez a feladat felöleli a három labdarú-
gócsapat, valamint a Diáksport Egye-
sület működését, költségvetési véle-
ményezését, valamint beszámoltatá-

sukat. Bízunk benne, hogy e tevé-
kenység kiemelt szakmai felelőse-
ként bizottságunk tagja, Kolumbán 
Attila testnevelő tanár, kistérségi 
sportreferens nagy segítségünkre 
lesz. 
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Önkormányzat – közérdekű információk 

@ 

 
Hétfő: 8.00-12.00; 12.30-17.00 

Kedd: ügyfélfogadás nincs 

Szerda: 8.00-12.00; 12.30-16.00 

Csütörtök: ügyfélfogadás nincs 

Péntek: 8.00-12.00 

 
Polgármester ügyfélfogadási ideje: 

Hétfő: 8.00-17.00 

 

Jegyző ügyfélfogadási ideje: 

Hétfő: 8.00-17.00 

 
Kérem a Tisztelt Lakosságot, hogy a 

Polgármesteri Hivatal ügyfélfogadási 

rendjét betartani szíveskedjenek! 

 

Keddi és csütörtöki napokon ügyfél-

fogadás nincs. Ezeken a napokon az 

előadók háttérmunkát végeznek; kör-

nyezettanulmányt készítenek, határo-

zatokat hoznak az Önök problémái-

nak mielőbbi megoldása érdekében. 

Ezért kérem a Tisztelt Lakosságot, 

hogy a keddi és csütörtöki napokon 

csak halaszthatatlan esetekben keres-

senek fel bennünket! A gyors ügyin-

tézés mindannyiunk érdeke! 

Telefon: 27/388-188 
Fax:  27/388-285 
Tel./fax: 27/388-020 

 
Mellékek: 
  
111 Iktató (Mikes Lászlóné) 
114 Hertel László polgármester 
115 dr. Bojtayné B. Gabriella  jegyző 
116 Titkárság (Volentics Tiborné) 
117 Pénztár (Volentics Istvánné) 
118 Adócsoport (Kocsis Sándorné, 

Szabó Ferencné) 
119 Építési csoport (Simon György, 

Seres Krisztina) 
119 Falugazda (Juhász István) 
122 Papp Rezsőné pénzügyi           

csoportvezető                                              
124 Könyvelés (Volentics Jánosné) 
125 Gyermekvédelmi támogatás, 

népesség nyilvántartás, anya-
könyvezés, temetési segély  
(Bíró Csabáné)  

125 Hagyaték, közgyógy-igazolvány    
(Gyetvai Jánosné) 

A Polgármesteri Hivatal ügyfélfogadási rendje A Kistérségi  
Sportbizottság 2007. évi 

téli eseménynaptára 
 
Február 10.  

Alpesi Síverseny, Nagy-hideghegy 
 
Február 16-17.  

Kézilabda, Kismaros I. forduló 
 
Március 9-10.  

Kézilabda Acsa II. forduló 
 
Március 30-31.  

Húsvéti Műfüves labdarúgás  
I. forduló, Vác. 

 
Diákolimpia, téli versenyek 
 
Január 9. és 16.  

Kézilabda, Penc 
Március 29.        

Megyei mezei futóverseny, Gödöllő 
 
Más 
 
Március 15.  

Utcai futóverseny  
és teremlabdarúgás,  

Veresegyház. 

BURSA HUNGARICA 
ÖSZTÖNDÍJPÁJÁZAT 2006. ÉVI TÁMOGATOTTJAI 

(Az összegek havonta a tanév során kerülnek kifizetésre.) 

 
 1.  HERTEL BERNADETT  4.000.-Ft 
 2. OJTÓZI BEÁTA                      4.000.-Ft 
 3. KAPUVÁRI VIKTOR         4.000.-Ft 
 4. VOLENTICS ANDRÁS 5.000.-Ft 
 5. CZINEGE BEATRIX                                       5.000.-Ft 
 6. ERDÉLYI MÓNIKA     4.000.-Ft 
 7. MIKES CSABA                                          4.000.-Ft 
 8. DINKA ÁRPÁD 5.000.-Ft 
 9. Ifj. KOLUMBÁN ATTILA                           4.000.-Ft 
10. GERA KINGA                                              5.000.-Ft 
11. ERDÉLYI DÁVID                       3.000.-Ft 
12. KOVÁCS ANIKÓ                                            6.000.-Ft 

 
 

dr. Bojtayné Benedek Gabriella 
 jegyző 

Web oldal: www.szod.hu 

e-mail cím:  titkarsag@szod.hu 

                   jegyzo@szod.hu 
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Emlékezés 1956-ra 
 

Hertel László polgármester 
ünnepi beszéde 

 
 

Tisztelt Hölgyeim és Uraim! 
Kedves tanulók,  
kedves emlékező Közönség!  

 
A mai napon megemlékezünk az öt-
ven évvel ezelőtt, 1956. október 23-
án történt eseményekre, a magyar 
szabadságharcra, a magyar forrada-
lomra. 

1956. október 23-án a magyar nép 
fellázadt és fegyvert ragadott a kom-
munista diktatúra és a kommunista 
hatalom biztosítását védő, megszálló,  
a világ egyik legerősebb katonai ha-
talma – a Szovjetunió – ellen.  

Egészen 1989-ig, a rendszerváltá-
sig október 23-át nem lehetett megün-
nepelni. 

A kommunista vezetés a népfelke-
lésben és a harcokban 
résztvevőket ellenforra-
dalmároknak nevezte, 
kik a népi demokrácia és 
a munkáshatalom ellen 
emeltek kezet, ezért az 
októberi felkelésben 
résztvevők ellen szigorú 
megtorlást eszközölt. A 
magyar történelemkönyvek 
is 1989-ig az 56-os esemé-
nyeket ellenforradalomként 
említik, és csak nagyon 
szűkszavúan írtak róla. 

 
Amikor történelmi pillanatok-
ra emlékezünk, szeretjük bele-
élni magunkat a megfelelő kor-
ba, az akkor élő emberek min-
dennapjaiba, a lejátszódó események 
perceibe. Ha jó a képzelőerőnk, akkor 
megborsózik a hátunk a visszaemlé-
kezés pillanataiban, mert halljuk a 
tömeg zúgását, a lövések zaját, érez-
zük a füstszagot, és látjuk lelki sze-
meinkkel a véres eseményeket. Így 
tehetnénk most is, amikor 1956 októ-
berének hátborzongatóan szép, szív-
szakasztó valóságos napjaira emléke-
zünk. Így tehetnénk, de nem így kell 
tennünk. Nem így kell tennünk, mert 
nagyon távol került tőlünk ez a lehe-
tőség, hogy tankok bukkanjanak fel 
az utcasarkon, és ránk, gyerekeinkre, 
szüleinkre irányítsák az ágyúcsöve-

ket. Szabadságban, egy szabadabb 
világban élünk, és hazánk a legbizto-
sabb katonai szövetség tagja. Nem 
fordulhat elő, hogy ország-világ sze-
me láttára ártatlan emberek ezreit 
tapossák sárba egy idegen hatalom 
lánctalpai. Nem fordulhat elő, hogy 
kamasz fiúkat egy nappal a 18. szüle-
tésnapjuk, a nagykorúság elérése után 
kivégezzenek. Nem fordulhat elő, 
hogy kötelességüket végző, törvénye-
sen megválasztott tisztségviselők 
jeltelen tömegsírban végezzék. Nem 
fordulhat elő, hogy erőszak, kegyet-
lenség, hazugság uralkodjék egy sza-
badságra született nem Nzet fölött.  

Nem tudom, hogy a jelenlévők 
között vannak e olyanok, akik átélték 
és emlékeznek azokra a felemelő, de 
tragédiába fúló eseményekre, s ha 
személyesen nem is, de híradásokon 
keresztül  résztvevői voltak az 56-os 
forradalomnak. Ha vannak a mai ün-
nepség résztvevői között ilyenek, 
azokat nagy tisztelettel köszöntöm. 

Ma már másfajta csatákat vívunk 
nap mint nap:  

a tisztes megélhetésért; a 

gyermekeink kenyeréért, iskolájáért, 
jövőjéért; a család összetartozásáért, a 
házasságunk szilárdságáért.  

A világ emberré válásáért vívjuk 
meg mindennapi harcunkat. Nem 
véres csaták ezek, de jelentőségük 
ugyanolyan nagy, mint ötven évvel 
ezelőtti élet-halál harcoknak. Most 
éppúgy, mint akkor, a szabadság a tét. 

Mert az emberhez méltó élet a 
szabadságban gyökerezik. És nincs 
szabadság, amelyet ne kellene meg-
szolgálni. Amikor hétköznapjaink 
csataterein küzdünk, ezért harcolunk. 
Saját szabadságunkért, gyermekeink 

szabadságáért, és ha különös gondo-
latnak tűnik is, nemzetünk szabadsá-
gáért. Mert egy nemzet, egy ország 
szabadsága az egyén szabadságában 
gyökerezik. Hiszek abban, hogy 
mindennek megvan a maga nagy ere-
jű üzenete számunkra. Az 1956-os 
eseményeknek is. Ma 56’ arra figyel-
meztet, hogy az igazságért és szabad-
ságért küzdött harcokban nem lehet 
elbukni. Mert ha harminc, negyven, 
ötven év múlva is, de végső soron az 
igazak győznek. Így gondoskodik 
rólunk a történelem. Ilyen rend van a 
dolgok mélyén. 

Sokunk számára talán a legemlé-
kezetesebb valóságteremtő pillanat 
1989. június 16-a volt. Nagy Imre és 
mártírtársainak újratemetésének a 
napja. Amikor először hallottuk nyil-
vánosan, bátran és egyenesen kimon-
dani: szabad országot, szabad válasz-
tásokat akarunk, az orosz csapatok 
kivonulását, a pártállam felszámolá-
sát. Valamennyien örülünk azoknak a 
szavaknak, amelyeket negyven évig 
senki sem mert hangosan kimondani. 
Hisz’ szüleink még a régi reflexekkel 
hajtották be az ablakot, ha erről be-
szélgettek, nehogy meghallja, akinek 

nem kell meghallania. 
 

Tisztel Ünneplő Közönség! 
56’ mártírjainak köszönhet-
jük, hogy a 89-es változás 
békés és határozott volt.  
Hisszük, hogy a rendszervál-

tozás óta eltelt tizenhat év 
verejtékes munkája is 

eredményes volt. Ezért 
mondhatjuk, hogy az 
56-os hősök áldozat-

hozatala hídként 
köti össze a 

múlt és a 
jövő nem-

zedékeit. A legázolt, bilincsbe vert 
Magyarország többet tett a szabadsá-
gért és az igazságért, mint bármelyik 
nép a világon az elmúlt húsz eszten-
dőben. Ahhoz, hogy ezt a történelmi 
leckét megértse a fülét betömő, sze-
meit eltakaró nyugati társadalom, sok 
magyar vérnek kellett hullania. A 
magára maradt Európában csak úgy 
maradhatunk hűek Magyarországhoz, 
ha soha el nem áruljuk, amiért a ma-
gyar harcosok az életüket adták, és 
soha, sehol, még közvetve sem iga-
zoljuk a gyilkosokat. 

Önkormányzat – aktuális 
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Sződön az 1956-os forradalom idején 
jelentősnek számító forradalmi ese-
mény nem történt. Ez talán azért volt 
így, mert Sződ lakossága 1944. de-
cember 8-án, az oroszok Sződre tör-
ténő bevonulásakor már találkozott a 
háború borzalmaival, majd az 1945 
júniusi sződi szabadrablás tizenegy 
éves emléke sem halványult ekkor 
még el.  

 
A községben a környékbeli települé-
sekkel ellentétben nem került megvá-
lasztásra a nemzeti – forradalmi – 
bizottság elnök-helyettese, a helyi 
munkástanács elnöke, a helyi nem-
zetőrség parancsnoka. A forradalom 
Pest megyei eseményeiről, vezetői-
nek felsorolásáról készült könyv 
(szerző: Böőr László) csupán a nem-
zeti – forradalmi – bizottság sződi 
elnökének személyéről tesz említést; 
Juhász János, szül.: 1919, foglalko-
zása: cipész, a forradalmi esemé-
nyekben történő részvétele miatti 
büntetésként 1957. március 13-tól - 
1957. december 17-ig internálták. 
Egy másik levéltári forrásokat feldol-
gozó könyv, mely „1956 Pest megyé-

ben” címet viseli már több adattal 
szolgál.  

Sződön 1956. október 25-én Kiss 
Ferenc a tanácsháza tábláját (tanács 
= szovjet) leverte és megrongálta. A 
rendőrtől fegyvert követelt. Az isko-
lás gyerekek az iskolában a régi cí-
mert eltávolították, és a Kossuth cí-
mert rajzolták a táblára.  

Október 26-án Piros György 
(korábban 1923-37 között adóügyi 
jegyző, 1937-1945 között főjegyző) 
és vitéz Székely Jenő tanító, 
(korábban levente főoktató) összeállí-
totta a nemzeti bizottságra vonatko-
zó javaslatot. Piros György elkezdte 
a Kisgazdapárt újjászervezését. A 
forradalom leverése után tevékenysé-
gükért mindkettőjüket közbiztonsági 
őrizetbe helyezték.  

Október 27-én Nagygyűlésen 
megválasztották a nemzeti bizottsá-
got, majd megalakították a nemzet-
őrséget, melynek felszereléséhez 
fegyvereket Vácról szereztek. A 
nemzeti bizottság a tanácstagokat 
eltávolította posztjukról.  

November 2-án a Váci járás ta-
nácsházán megjelent Piros György 

h o r t h y s t a 
főjegyző, aki 
dr. Részleg 
Gábor pol-
gármester és 
3 pap társasá-
gában utasí-
tást adtak egy 
Barta Aladár 
nevű sze-
m é l y n e k , 
hogy írja 
össze a volt 
h o r t h y s t a 
jegyzőket és 
azokat régi 
h e l y e i k r e 
állítsa vissza. 
For rada lmi 
tevékenysége 
miatt a sződi 
óvodavezető, 
L e l k e s 
Imréné bün-
t e t é s k é n t 
ideiglenesen 
áthelyezésre 
került.  

 
Papp István (szül.: 1948, lakik: Dó-
zsa Gy. út 21.) mérnök, aki az esemé-
nyek idején mindössze nyolc éves 
volt, elmondása alapján a forradalom 
napjaiban Sződön is csak jegyre lehe-
tett alapvető élelmiszereket kapni. A 
boltok előtt (Juscsákné, Hangya) 
sorban álló vásárlókat a helyi nem-
zetőrség karszalagos tagjai felügyel-
ték. A nemzetőrség tagjai a váci bör-
tönből segítettek kiszabadítani a poli-
tikai foglyokat. A településen Csörög 
irányából végigment egy orosz tank 
és több magyar katonai teherautó. 
Székely Jenőt, aki Papp Istvánékkal 
szemközt lakott, a forradalom leveré-
se után gyakran bevitték a váci rend-
őrségre. Ott napokig bent tartották, 
folyosót mosattak vele, többször 
megverték, mivel felesége véres inget 
hozott tőle haza. Székely Jenő legfia-
talabb lánya, Székely Júlia Argentí-
nába disszidált, ahol azóta is festő-
művészként tevékenykedik. A forra-
dalom napjaiban az iskolába járás 
nem volt kötelező. A templomba me-
net látta, hogy a Hangya mellett 
könyveket égettek, ekkor többen meg 
is jegyezték, hogy ebből még bajuk 
lehet. 

 
A sződi földbirtokos Szalachy család 
tagjai disszidáltak és elhagyták 
Sződöt. Ifj. Sz. Béla (1915-2005) 
Belgiumban, Sz. István (1920-) 
Ausztriában telepedett le. A családi 
kúriában édesanyjuk, id. Szalachy 
Béláné szül. vargyasi báró Daniel 
Anna (1883-1987) és testvérük, Pali 
(1911-1993) maradt. 

 
A Nógrád megyei Felsőpetényben 
foglyul tartott Mindszenthy József 
hercegprímás kiszabadítására érkező 
rétsági harckocsizók között sződi 
sorkatonák is voltak (többek között 
Szlusni Sándor). 

 
Az 1950-es évek önkényuralmi kor-
szaka alatt a török eredetű, a tímárte-
lepekről, cserzővargákról, papucsok-
ról elnevezett legrégebbi sződi utca - 
a Tabán utca - neve Rákosi Mátyás 
utca volt. 
 
Az 1956-os forradalom és a 
„csizma”, azaz a forradalom első 
napjaiban Budapesten ledöntött Sztá-
lin szobor kapcsán meg kell emléke-
zünk annak alkotójáról, a lexikonok-

(Folytatás a 12. oldalon) 

50 éve történt - ANNO 1956 
Sződ és a forradalom  

Emlékezzünk régiekről—helytörénet 

Tisztelt Polgármester Úr! 
 
A 2006. szeptember 3-án megtartott falunapi ünnepség 
nagyon szép volt, sok színes műsorral tarkítva, kora dél-
előttől, egészen a tűzijátékkal bezáróan. 

Ki szeretném emelni az Önkormányzat épülete mel-
lett tartott ünnepélyt, amelyet az első és második világ-
háborúban elesett hősi halottakért tartottak, az ott el-
hangzott szép beszédet, az asszonykórus megható énekét 
és a szép szavalatot. 

A falunkban most volt először szabadtéri Szentmise, 
amelyet az Atya a hősi halottakért mutatott be. 

A két emlékmű megkoszorúzása megható és egyben 
felemelő érzés volt. Az a szép műsor a 33 éves korában 
elhunyt édesapámért is történt, és azokért a sorstársa-
kért, akiket családjuk hiába várt haza. 

Köszönöm ezt az ünnepélyes megemlékezést azok 
nevében is, akiknek férjük, édesapjuk vagy nagyapjuk 
neve ott található a második világháborús emlékművek 
oldalán. 

Czinege Istvánné 
született Szlusni Mária 
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ban sződi születésűként feltüntetett 
Mikus Sándorról (1903-1982) is. 
A szobrász sződi munkáscsaládban 
született 1903. augusztus 11-én. A 
sződi plébániai kereszteltek könyve 
alapján apja id. Mikus Sándor csősz, 
anyja Ponyiczky Mária volt. A szü-
lők 1903-ban lakcímként Sződ-Gödöt 
jelölték meg. Tehát Mikus úgy volt 
sződi, hogy az akkori anyakönyvezés 
alapján Gödön laktak a szülei, de 
közigazgatásilag akkor még Göd 
Sződ tényleges részét képezte. El-
hunyt Budapesten, 1982. szeptember 
17-én. A Lehel úti szabadiskolába 
járva autodidaktaként rajzolt és min-
tázott portrékat. 1924-ben az Újpesti 
Egyesült Izzóban műszerészként dol-
gozott, amikor Pfeifer Ignác műegye-
temi tanár, az Izzó kutató mérnöke 
Öreganyám című portréját megvásá-
rolván, fél évig havi 100 pengőt jutta-
tott számára és hathónapos olaszor-
szági tanulmányúthoz segítette. Rövi-
debb megszakítással 1930-ig élt 
előbb Firenzében, majd Rómában. 
Magyarországon Pátzay Pál műter-
mében dolgozott. Első gyűjteményes 
kiállítását 1932-ben az Ernst Múze-
umban rendezte meg. 1933-ban a 

Szinyei Társaság szobrászati díjával 
tüntették ki, s tagja lett a Munkácsy 
Céhnek, a Rippl-Rónai Társaságnak, 
a KÚT-nak (Képzőművészek Új Tár-
sasága), s 1938-tól alelnöke az ÚME-
nak (Új Művészek Egyesülete). 
1934-től a Lehel út 14. számú házban 
önálló műtermet bérelt. Az 1937. évi 
párizsi világkiállításon két aranyér-
met nyert. 1941-ben a Tamás Galéri-
ában állította ki újabb, az emberi test 
plasztikájának lényeges elemeit 
hangsúlyozó bronz kisplasztikáit 
(Mosakodó, Fésülködő, Mezítlábas 
nő) és érmeit. 1946-ban korábbi mű-
terméből a Százados úti művésztelep-
re költözött. 1946-49-ben Csepelen a 
munkás művészeti kör vezetője lett. 
1949-ben állították fel Ózdon Petőfi 
szobrát, s nevezték ki a Képzőművé-
szeti Főiskola tanárává, ahol 1976-ig 
dolgozott. 1949-ben alapító tagja volt 
a Képző- és Iparművészek Szövetsé-
gének. 1950-ben pályázat útján 
készítette el a Sztálin emlékművet, 
melyet 1951 decemberében Sztálin 
születésnapja előtt avattak fel. 
Mikus Sándor ezen leghíresebb 
szobrát, mint a sztálini diktatúra 
gyűlölve utált jelképét, az 1956-os 
forradalom és szabadságharc ide-

jén, az első napokban döntötték le 
(8 méter magas volt, 6,5 tonna 
bronzból készült). A szobrászmű-
vész 1957-62 között a Képző- és 
Iparművészek Szövetségének elnöke 
volt. Számos köztéri alkotásra kapott 
megbízást (pl. 1949-ben Steinmetz 
kapitány szobra – Szovjet parlamen-
t e r ,  1 9 5 3 - b an  L a b d a r ú g ó k -
szoborcsoport - Népstadion). Művei-
ben, figuráiban az ember mindennapi 
tevékenységét, élethelyzeteit, meg-
szokott mozdulatait a klasszikus 
szobrászati hagyományok felhaszná-
lásával fejezi ki. Emberalakjai nyu-
galmat, erőt és időtlenséget sugall-
nak. Vácott, a Duna-parton a Zenepa-
vilonnál látható a Korsós lány című 
alkotása. Műveinek egy része a Ma-
gyar Nemzeti Galériában, Moszkvá-
ban, Bécsben, Angliában, Mexikóban 
találhatók. Kétszeres Kossuth-díjas 
(1949, 1952), érdemes (1952), és 
kiváló művész (1959) volt. 

Azt, hogy büszkék lehetünk-e a 
gödi (sződi) Mikus Sándorra és leghí-
resebb, mondhatni leghírhedtebb 
alkotására, a Sztálin szoborra, dönt-
sék el az olvasók! 

 
összeállította: Volentics Gyula 

(Folytatás a 11. oldalról) 

Emlékezzünk régiekről – helytörténet 
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dr. Jakus Anikó (I. körzet) 
telefon: 06 20 970 80 64 

 
 hétfő: 8.00-11.30 
 kedd: 8.00-11.30 
 szerda: 8.00-11.30 
 csütörtök: 13.00-16.00 
 péntek: 10.00-12.30 

dr. Bonyhádi Elemér (II. körzet) 
telefon: 06 70 338 06 34 

 
 hétfő: 14.00-16.00 
 kedd: 13.00-14.00 
 szerda: – 
 csütörtök: 12.00-13.00 
 péntek: 8.00-10.00 

Baloghné Nagy Katalin védőnő 
telefon: 06 30 540 69 37 

 
Csecsemő tanácsadás: 
 szerda: 9.00-10.30 
Terhes tanácsadás: 
 szerda: 10.30-12.00 
 

dr. Bíró Emőke gyermekorvos 
telefon: 06 30 222 03 07 

 
 hétfő: 14.00-15.30 
 csütörtök: 14.00-15.30 

 hétfő:  8.00-12.00, 
   12.30-17.00 
 szerda: 8.00-12.00, 
   12.30-16.00 
 péntek:  8.00-12.00 

polgármester:  
 hétfő:  8.00-17.00 
 
jegyző: 
 hétfő:  8.00-17.00 

VÁCI KÖZPONTI ORVOSI 
ÜGYELET 

17.00-7.00 óra között,  
valamint hétvégén és ünnepnapokon, 

telefon: 314 862 
 

RÓMAI KATOLIKUS PLÉBÁNIA  
SALVATORIÁNUS ATYÁK 

Sződ, Dózsa György út 189. 
telefon: 388 465 

Irodai idő: hétfő: 10.00-12.00 és csü-
törtök: 10.00-12.00,  

valamint az esti szentmisék után. 
 

HUNYADI JÁNOS  
ÁLTALÁNOS ISKOLA 
Sződ, Ady Endre út 2. 

telefon: 592 140, 592 141 
 

KÖZSÉGI KÖNYVTÁR 
Sződ, Dózsa György út 139. 

telefon: 388 392 
Kölcsönzési idő: 

kedd: 15.00-.19.00 
csütörtök: 15.00-19 

 
SZŐDI SZENNYVÍZ- ÉS  

HULLADÉKKEZELŐ KFT. 
Sződ, Dózsa György út 216. 

Hibabejelentés – telefon: 06 30 530 
38 34, 06 30 530 38 33 

Információs oldal  

HÁZIORVOSOK RENDELÉSI IDEJE 
Sződ, Dózsa György út 104. 

VÉDŐNŐI ÉS GYERMEKORVOSI RENDELÉS 
Sződ, Dózsa György út 48. 

POLGÁRMESTERI HIVATAL ÜGYFÉLFOGADÁSI RENDJE 
Sződ, Dózsa György út 216. 

Telefon: 388 188, 388 020, fax: 388 285 

Mátyás karácsonya 
 
 Igazságos Mátyás királyunk ismét 

az országot járta, persze álruhában, és 
figyelte a népet, hogy milyen szorgal-
masan dolgozik, hogyan is él. Köz-
ben nagyon elfáradt, megpihent az 
árokparton, de már nagyon hideg 
volt. Karácsony felé járt már a naptár. 

Figyelte, ahogy az emberek készül-
nek a karácsonyra: nem voltak tehe-
tősek, de jutott az asztalra falat, és a 
fa alá ajándék. 

Egyszer csak látott egy asszonyt, 
akinek hét kicsi lánya volt, s akiknek 
ételt is alig tudott adni. Épp hét 
rongybabát varrogatott a rozoga kis 
ház előtt, már az utolsónál tartott. 

Gondolta Mátyás, próbára teszi: ő 
még szegényebbnek látszik, hátha 
odaadja a szegény asszony a 
„koldusnak” az egyik babát. 

Megszólította az asszonyt, és kérte, 
adja neki az egyik babát, mert sze-
gény kislányának vinné ajándékba, 
hiszen olyan, de olyan szegény, hogy 

nem tud neki mit ajándékozni. 
- Rendben fiatalember. Odaadom, 

tudom, hogy milyen fontos gyermek-
nek az öröm. Majd nem alszom, és 
még reggelig készítek újat, akkor azt 
is a fa alá rakhatom. Tudja, a fa is 
csak olyan seprűféle, kicsike. 

A díszeket is magunk készítettünk, 
és cukor sincs rajta, de ettől még a 
legszebb karácsonyfa… 

Hét kislányom sütit sütött kicsi 
lisztből, kicsi mézből és sok szeretet-
ből. Vigye csak a lányának és örülje-
nek együtt! 

Mátyás látta, hogy milyen kedves 
az asszony, vígan vitte hát a kis 
rongybabát. Úgy elgondolkozott, 
hogy nagy mosollyal gyorsan a várá-
ba ért, majd kiadta a parancsot, hogy  
korán reggel induljon egy kocsi az 
asszonyért és a hét kislányért, hozzák 
el őket a várba, 

ágyazzanak a legszebb és legna-
gyobb szobába, és díszítsék fel a leg-
nagyobb fenyőfát. Azt is kiadta, hogy 
a sütit, amit a lányok sütöttek kicsi 

lisztből, kicsi mézből, sok szeretet-
ből, feltétlen hozzák magukkal… 
mert azt szeretné megkóstolni… és 
az asszony hozza a magával a hét 
kicsi rongybabát is.  

Bár – tette hozzá magában moso-
lyogva a jó királyunk - lesz itt aján-
dék, szép ruha új cipő, mind a hétnek, 
s meleg szívű anyukának is... 

Így is lett, jószívű szegény anyuka 
hét kicsi lánnyal a várba ért, és 
ámult-bámult, hogy ezt mivel érde-
melte ki. Ezért elmesélte Mátyás a 
történetet, az asszony azonnal magára 
ismert. 

Mátyás úgy megszerette a lányo-
kat, és a sütijüket, hogy a palotába 
tartotta őket, és minden nap sütöttek 
sütit sok szeretettel, a várbéli kisasz-
szonyokkal játszottak, a sok kis 
rongybabával, és boldogan éltek míg 
meg nem haltak... 

Ugye Mátyás megint nagyon igaz-
ságos volt? 

 
Czinege Gréta 5. osztály 
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HUNYADIS HÍREKHUNYADIS HÍREK  
 

Köszönjük, jól vagyunk! 
 

Nem véletlenül adtam ezt a címet 
mondanivalómnak. Nehéz év volt a 
tavalyi tanév számunkra. Köztudott, 
hogy állapota miatt be kell zárnunk a 
„kisiskolát”. Ez azt jelenti, hogy év-
folyamonként csak egy osztályt tu-
dunk indítani. Az idei évet átmenet-
nek kell tekintenünk, ugyanis csak 
részben tudtuk bezárni a régi épületet. 
Ha „józan paraszti ésszel” gondolko-
dunk, akkor is tudjuk, hogy mivel jár 
egy épület bezárása. Kevesebb diák, 
kevesebb tanár. Ez a tény szomorít el 
engem, az intézmény vezetőjét. Nem 
szívesen válunk se diáktól, se kollé-
gától, viszont tudomásul kell venni 
azt is, hogy a kisiskola épülete felett 
lejárt az idő. Átmenetnek azért jelöl-
jük meg 2006/2007-es tanévet, mert 
két osztályunkat még itt kellett elhe-
lyezni. Nagyon bízom benne, hogy a 
következő tanévet már ők is jobb 
körülmények között élhetik. 

Eddig a bánatunkról írtam, de hál’ 
Istennek több az örömünk. Az alsó 
tagozatosok beköltöztek az Ady E. úti 
épületbe és nagyon jól érezzük ma-
gunkat együtt. Sok színes program 
teszi érdekessé a nevelő-oktató mun-
kánkat. Gyermekeink számos tanul-
mányi versenyen vettek részt. Megpá-
lyáztunk egy EU-s pályázatot, amely-
nek eredményét várjuk. Nyerés esetén 
számos programmal tudjuk színesíte-
ni iskolai életünket és minimális esz-
közfejlesztést is végre tudunk hajtani 
az elnyert pénzből. 

Önkormányzatunkat továbbra is 
csak dicsérni tudom, jó gazdánknak 
bizonyul. Bízom abban is, hogy a 
sződi iskolában továbbra is olyan 
otthonos, kellemes hangulatú pedagó-
giai munkát tudunk folytatni, hogy 
mindenkinek jó legyen ide bejönni, 
diákjainknak öröm legyen a tanulás. 
A mi célunk az, hogy úgy dolgoz-
zunk, hogy valóban felkészítsük a 
ránk bízott gyermekeket az életen át 
tartó tanulásra. 

Az alábbiakban diákjaink és kol-
légáim tudósítanak arról, mi minden 

zajlik a hunyadis falak között. 
Összességében tehát csak ismétel-

ni tudom: köszönjük, jól vagyunk. 
 

Minden hunyadis nevében nagyon 
kellemes, meghitt karácsonyi ünnepe-
ket és eredményekben gazdag új évet 
kívánok az Olvasóknak! 

 
Günther Erzsébet 

Igazgatónő 
 

SZEPTEMBER 
 

A történelemverseny 
 
Szeptember közepén Rodney Ági 
néni történelem versenyre invitált. 
Kiss Viki, Balogh Dóri, Barják Jeni 
és jómagam egy csoportban indul-
tunk. 

Minden hónap elején egy közpon-
ti feladatlapot küldenek, amit három 
hét alatt kell kitölteni, majd megadott 
határidőre visszaküldeni. A feladatok 
sok utánajárást igényelnek, ugyanis 
nem a már tanult tananyagból valók. 
Az októberi versenylapon több olyan 
feladat is volt, amihez az interneten 
kaptunk segítséget, valamint négyen 
összeültünk és különféle könyvekben 
keresgéltük a válaszokat. A novembe-
ri nagyon érdekes volt, hiszen a hon-
foglalásról és az Árpád-házi királyok-
ról szólt. 

Sok olyan fontos dolgot tanultam 
meg ebben a hónapban a feladatok 
által, amit Ági nénivel csak az elkö-
vetkező hetekben fogunk venni. 

 
Czinege Mariann 6/a 

 
OKTÓBER 
 
2006-os pályaválasztás 

 
Tavaly még nem volt annyira fontos 
számomra a továbbtanulás, hiszen 
még távolinak tűnt a középiskola. 
Igazán nem is érdekelt még a pálya-
választás gondolata sem, mert nem 
volt elég ismeretem az egészről. Ke-
veset tudtam az iskolákról, a nyílt 

napokról, a követelményekről. 
Most mindent más szemmel né-

zek. A pályaválasztást több figyelem-
mel kell kísérni. 

Ezen sok múlik: a továbbiakban a 
megélhetésünkről van szó, nem csak 
az egyszeri tanulásról. Egyszerűen 
minden más, nehezebb, félelmete-
sebb. Minden gyerek fél, mikor eléri 
a nyolcadik osztályt, mi lesz a későb-
biekben. Új arcok, új tanárok. Isme-
retlenek! Félelmetes, de idővel meg-
szokjuk! Ugye? 

 
Farkas Enikő 8. osztály 

 
56’ EMLÉKEZETE 
1956 – 2006. 
 
Az 1956-os októberi forradalom és 
szabadságharc alkalmából ünnepi 
megemlékezésre került sor az isko-
lánkban. 

Elsőként Hertel László Sződ köz-
ség polgármestere mondott beszédet 
az 50. évforduló tiszteletére. Az ün-
nepély további részében iskolánk 
nyolcadik osztályos tanulói léptek fel. 
Műsorukban irodalmi összeállítást 
láthattunk Szilágyi Domokos, Hervay 
Gizella, Márai Sándor, Juhász Ferenc 
és Váci Mihály írásaiból. A felkészí-
tést segítette Tóthné Barcs Ágnes 
tanárnő, aki dramaturgiai ötletekkel, 

Oktatás, nevelés 
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elemekkel gazdagította az előadást. 
Idén is, mint minden évben Demján 
Csaba tanár úr volt a felelős a méltó 
dekorációért. 

Köszönet a kollégák munkájáért! 
A nyolcadik osztályt dicséret illeti 

helytálló, felelősségteljes előadásáért. 
 

Horváthné Molnár Tímea 
tanárnő 

 
MIÉNK (VOLT)  
A SZÍNPAD 

 
Október utolsó péntekén tartottuk 
meg  hagyományos, humoros, hahotá-
zós, hip-hop táncos, és végül hangula-
tos helyi rendezvényünket. Az idei 
produkciók között kell megemlíte-
nünk az első osztályosok szemet-
szívet gyönyörködtető játékát, a 2. és 
3. osztályosok tréfáit és jeleneteit. 
Megható volt, ahogy a 8. osztályos 
lányok Mikó Szandi irányításával a 
4.-kel közös country tánc produkció-
val kedveskedtek a közönségnek és 
volt osztályfőnöküknek, Ildikó néni-
nek. A 6. osztály Karinthy Fricike 
Emberke tragédiájával, az 5.-es és a 
7.-es lányok tánccal szórakoztatták az 
egybegyűlteket. Még a tanárok sem 
ódzkodtak a szereplés örömétől, 
ahogy az a képen is látható. Az 5. 
osztály jelenetéről pedig szöveges 
beszámoló készült. 

 
Keszericze Kármen 

 
Az Üvegtigris című film paródiáját 
adtuk elő. Nikolics László szervezte, 
és a forgatókönyvet írta, segítője 
Molnár Sándor volt. Már a próbákon 
is nagyon jó volt a hangulat. Sokat 
gondolkodtunk a jeleneteken, közben 
nagyokat nevettünk. 

 
A szereposztás: 
 
 LALI Nikolics  László 
 SANYI Molnár Sándor 
 CINGÁR Andrásik Áron 
 CSACSI Balogh Ádám  
 CSOKI1 Baranyi Richárd 
 CSOKI2 Szügyi Dávid 
 ALKESZ Bednár Roland 
 BAJUSZ Bíró Bence 
 REZSŐ Tóth Krisztián 
 GABEN Kvanta Máté 
VÁLLALKOZÓ Molnár Viktor 
 TURISTA Farkas Bálint 

Oktatás, nevelés 
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Bárcsak tovább tartott volna a próba 
és az előadás is. Már várjuk a követ-
kező Miénk a színpadot! 

 
Tóth Krisztián és 

Bednár Roland 5.o. 
 

NOVEMBER 
 
10. Galagonya szavalóverseny 
 
Idén november 14-én tartottuk hagyo-
mányos alsós szavalóversenyünket a 
GALAGONYÁT. 

A sok versmondó bebizonyította, 
hogy még mindig van tarsolyukban új 
vers, amit szorgalmas felkészüléssel 
tanultak meg. Az eredmények és a 
képek magukért beszélnek: 

 
I. korcsoport:  
 I. Rusznyák Noémi 1.o  
 II. Deszpod Kitti 2.o 
 III. Bari Krisztina 2.o 
II. korcsoport:  
 I. Czinege Petra  3.o 
 Kvanta Bianka  4.o 
 Kreizinger Melinda 4.o 

 
Így is látnak  
bennünket a Szülők 

 
Boldogsággal töltött el, amikor tanító 
nénink, Vas Zsuzsanna, megkérdezte 
indulna-e a lányom a 10. Galagonya 
Szavalóversenyen. Izgatottan készül-
tünk, mert ami az iskolában egy szép 
hagyomány, az nekünk az első volt. 

Az ovisok verseivel ráhangolód-
hattunk a délután iskolás „kis hősei-
re”. Csodálatos élmény maradt szá-
momra is, hiszen szebbnél-szebb elő-
adásokat élvezhettünk. 

 
Lányom már előre mindenkinek be-
harangozta, hogy ő az első helyen fog 
végezni, ezért kicsit 

féltem, mi lesz, ha csalódni fog, 
mert nem ő nyer. 

A díjkiosztáson az igazgatónő 
megnyugtatott, mert minden résztve-
vő kapott oklevelet és a polgármester 
úr jóvoltából ajándékot, és olyan biz-
tató szavakat, hogy a gyerekek azt 
érezhették máris nyertek. 

A helyezések kihirdetésénél 
Hertel László – folytatva az én meg-
nyugtatásom – elmondta, hogy aki 
nem kap díjat, az is nagyon szépen 
szerepelt. 

Úgy gondolom, az eredményhirdetés 
után a gyerekek is érezték már, hogy 
egy ilyen szavalóversennyel csak 
nyerni lehet, és a jövő évben is eljön-
nek, ahogy mi is a lányommal, hogy 
ez ne csak az iskolának, hanem ne-
künk is váljon hagyománnyá. 

Köszönöm a gyerekek nevében is 
a Polgármester Úrnak, az iskolának, a 
Tanítóknak, résztvevőknek és nem 
utolsósorban lányomnak Noéminek, 
aki megnyerte a kis korcsoportban az 
első díjat, ezt az élménnyel teli dél-
utánt. 

 
Rusznyákné Medgyesi Brigitta 

 
ÚTRAVALÓ 
 
Ezzel a névvel hirdetett ösztöndíjpá-
lyázatot a Tempus Közalapítvány 
olyan 7. osztályos tanulóknak, akik 
érettségit adó középiskolába szeretné-

nek jelentkezni. A továbbtanulás esé-
lyeinek javítását szolgáló programra 
két diákkal: Nagy Klaudiával és 
Baranyi Mihállyal valamint szüleik-
kel jelentkeztünk. Mindkettőjük pá-
lyázati anyagát elfogadták, így sike-
rült ebbe a kétéves, komoly projektbe 
bekerülni. Bízom abban, hogy terveik 
valóra válnak. 

 
Tóthné Barcs Ágnes 

mentor 
 

Egy sikeres pályázó  
gondolatai 
 
Örömmel mondhatom, hogy meg-
nyertük a pályázatot, amivel segítsé-
get kaphatunk a tanulásban. Hogyha 
javul a  tanulmányi eredmé-
nyünk ,okosabbak és jobb emberek 
lehetünk. Eleve tanulnunk, fejlőd-
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nünk kell, amiben a mentorunktól 
segítséget kapunk. Azért, hogy elér-
hessük azt a dolgot, amit szeretnénk, 
azért meg kell dolgoznunk. Heti két 
napot dolgozunk együtt. Szeretném 
megköszönni mentoromnak, hogy 
esélyesnek talált erre a feladatra és 
segít elérni célomat. 

 
Nagy Klaudia 7.o. 

 
Az Országházban jártunk 

 
Egyik nap a Tünde néni bejelentette, 
hogy jutalomból Budapestre utazunk, 
az Országházba. 

Nagyon vártuk. A kirándulás nap-
ján az iskola előtt gyülekeztünk, hogy 
a szülők autókkal kivigyenek a vasút-
állomásra. A vonaton nagyon sokan 
voltak, kényelmetlenül utaztunk. A 
Nyugati-pályaudvarról gyalog men-
tünk a Parlamentbe. Megvártunk egy 
másik gyerekcsoportot, s együtt befe-
lé menet átkísértek egy biztonsági 
kapun. 

Az idegenvezető bemutatta a Par-
lamentet. Megnéztük: a szép festett 
ablakokat, hat darab gránitoszlopot, a 
Magyar Koronát, az üléstermet, a kék 
szőnyeget, a királyok kifaragott ké-
pét, a címereket, számozott szivartar-
tót, az őrségváltást, az Országház 
gyufából készült makettjét. Aztán 
visszamentünk a bejárathoz, újra át-
mentünk a kapun. Kigyalogoltunk 
egy parkba, ahol Nagy Imre szobra 
állt. Ekkorra kellőképpen megéhez-
tünk, megettük az ennivalónkat. 

Visszasétáltunk az állomásra, 
hazaindultunk a vonattal, s a Tünde 
néni és Eliza apukája autóval hazavit-
ték a gyerekeket. Nagyszerű és érde-
kes kirándulás volt. Már másképp 
látjuk az Országházat, ha ránézünk. 

 
Czinege Petra 3.o. 

 
ZENEAKADÉMIA 
 
A hétvégén szombaton Budapesten a 
Zeneakadémián ,, A reneszánsz ud-
var  zenéje és táncai című előadást 
néztük meg osztálytársaimmal és Vas 
Zsuzsa nénivel. 

 Megtudtam, hogy a Zeneaka-
démia építésének gondolata 1869-ben 
kezdődött, hogy a tehetséges gyerme-
kek itthon kapjanak  jó oktatást. 

1875-ben híres zeneszerzőnk  Er-
kel  Ferenc lett az elnök. A tanítást 38 
gyerekkel kezdték ami napjainkig 
megsokszorozódott. 

Az előadás két részből állt: az első 
részben reneszánsz zenét hallhattunk 
és táncot láthattunk Mátyás király 
idejéből. Örültem, mert irodalomórán 
is épp róla tanultunk. A zenét a Zene-
akadémia diákjai a következő hang-
szereken adták elő: fúvós, vonós, 
pengetős és dobos. A táncot  a kornak 
megfelelő ruhákban kicsik és nagyok 
járták. A második rész Jézus születé-
sének történetéről szólt. A  zenét a 
Garabonciás Együttes, az éneket az  
Operaház Gyerekkara mutatta be. Az 
angyalok hófehér gyönyörű ruhában 
léptek fel. Mikor a Csendes éj fel-
hangzott, a Karácsony jutott eszembe. 
Szent Mária és József éneke még 
jobban fokozta bennem a hangulatot. 
Nekem nagyon tetszett az előadás, 
mert olyan fúvós hangszereket láttam, 
amilyenekkel én még nem találkoz-
tam. Nemcsak a karácsonyt, de a 2. 
bérleti előadást is várom már. 

 
Nikolics László 5.o. 

 
DECEMBER 

 
A VI. ADVENTI JÓTÉKONYSÁGI 
KONCERT beszámolóját a követke-
ző számban olvashatják a kedves 
Olvasók. 

 
AKIKRE BÜSZKÉK VAGYUNK 

 
November 24.: Boronkay Anyanyelvi 
Verseny 1. fordulója, 8. osztályosok : 
 Ivanics Orsolya 
 Gazsó Tímea 
 Helembai Bernadett 
 Bollók Eszter részvételével 
Felkészítőjük:  
 Horváthné Molnár Tímea 
 
December 1.: Partnerség és prevenció 
v e t é l k e d ő s o r o z a t  K ö z é p -
Magyarországi döntője, 8. osztályos 
csapatunk 4. helyezést ért el: 
 Ivanics Orsolya, 
 Gazsó Tímea, 
 Weigl Szonja, 
 Balázs Elemér, 
 Márgus Dávid. 
Felkészítő tanáruk:  
 Márgusné Czinege Tünde 
 

December 13.: MOZART Műveltségi 
Vetélkedő Zsámbokon. 
 Czinege Ádám 7.o. 
 Dudás Dániel 7.o. 
 Kelemen Krisztina 7. o. 
 Tarcsa Alexandra 7.o. 
Felkészítő tanáraik: Horváthné Mol-
nár Tímea és Tóthné Barcs Ágnes 
 
Történelem levelezős verseny: 
(szept-júniusig) 5-8. osztályosoknak 
 
20 tanuló részvétele (5x4 fős csapa-
tok) 
 
Angol levelezős verseny: 
(szept-júniusig) 5-8. osztályosoknak: 
 
16 tanuló részvétele (4x4 fős csapa-
tok) 
 
Házi nyelvész levelezős verseny: 
(okt-dec. 3 fordulóban) 
 
2., 3., 4. osztályos tanulók részére 
 
Fejlesztő órák a Hunyadi 
János Általános Iskolában 

 
Mi is az a fejlesztés, fejlesztő óra? 

Manapság sokszor halljuk ezeket 
és az ezekhez hasonló kifejezéseket. 
E rövid kis cikkben próbálok ezekre a 
kérdésekre felelni, választ adni. 
A fejlesztő órákat a fejlesztő pedagó-
gus végzi. Mindenek előtt fontosnak 
tartom kiemelni, hogy a fejlesztő óra 
nem a korrepetálás egy „modern elne-
vezése”, tehát a fejlesztés nem korre-
petálás. A fejlesztő pedagógusi tevé-
kenység során a normál IQ övezetbe 
tartozó gyerekekkel foglalkozunk 
teljesítmény-zavar (rész-képesség-
zavar) esetén. A teljesítményzavar 
több képesség- és készségterületen 
mutatkozhat (pl.: olvasás, számolás, 
írás, figyelem, emlékezet stb.). Az 
órák alkalmával képesség- és kész-
ségterületeket „dolgoztatunk meg”. 

Jelenleg 38 gyermekkel foglalko-
zok az iskolában, és nagyon örülök 
neki, hogy ezeknek a gyerekeknek 
lehetőségük van ilyen órákon részt 
venniük. Fontos ugyanis ezeknek az 
óráknak a megléte, hiszen a különbö-
ző képességterületek fejlesztése során 
készségeik is fejlődnek (olvasás, írás, 
számolás), így csökkennek az iskolai 
kudarcok lehetőségei is. 
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Szeretném még megemlíteni, hogy a 
tavalyi és az idei tanévben is módom-
ban állt fejlesztő játékok, eszközök 
vásárlására, melyek igazán élvezete-
sek a gyermekek számára a foglalko-
zások során. 
 
Remélem, hogy a munkámmal sok 
kisgyerek iskolai boldogulását köny-
nyítem meg, és fogom megkönnyíteni 
továbbra is. 

 
Szarka Anna 

fejlesztőpedagógus 
 

AZ ISKOLAI 
ALAPÍTVÁNY HÍREI 
 
SZŐD KÖZSÉG ISKOLAI OKTA-
TÁSÁÉRT KÖZALAPÍTVÁNY 
KURATÓRIUMA KELLEMES KA-
RÁCSONYI ÜNNEPEKET, BÉKÉS 
BOLDOG ÚJ ESZTENDŐT KÍVÁN 
MINDEN KEDVES TÁMOGATÓ-
JÁNAK ÉS LEENDŐ TÁMOGATÓ-
JÁNAK! 
 

ALAPÍTVÁNYI BÁLUNKAT 2007. 
februárjára tervezzük. 
 

Megköszönjük az 1%-os támogatást, 
amely összegszerűen 110 ezer forint. 
Az összeget a „Hagyományőrző pro-
jekt” programsorozatára fordítjuk. 
 

ADÓSZÁMUNK: 18684072-1-13 
SZÁMLASZÁMUNK: 64700117-
10004737 
 

ISKOLAI ALAPÍTVÁNY  
KURATÓRIUMA 

 
Adventi készülődés 

  
December 1-jén adventi készülődésre 
gyűltünk össze az oviban. Két gyer-
mekem is van, ezért be kellet osztani 
az időnket. 

 Először a Maci csoportban készí-
tettünk a fiammal angyalkát. Próbál-
tuk úgy csinálni, hogy teljesen közös 
legyen. Ő vágta a szárnyát, én ragasz-
tottam. Aztán megmutatta azokat a 
játékokat, amikkel a nap során játsza-
ni szokott.  

Aztán a Méhecske csoportba sza-
ladtam, hogy a kisebbik gyermekem-
nek is tudjak segíteni. Ott is angyal 
készült, melynek ruháját csinosítot-
tuk: csillámporral díszítettük és csilla-
gokat ragasztottunk rá.  

Közben kellemes volt a hangulat, 
a gyerekek felszabadultan nevetgél-

Oktatás, nevelés 

A Napközi Otthonos Óvoda híreiA Napközi Otthonos Óvoda hírei  

tek, eszegettek, iszogattak, a szülők 
beszélgettek. Jó volt részese lenni az 
ovis mindennapoknak, és együtt ké-
szülődni az ünnepekre! 

 
 
 

Bánfiné Takács Tímea 
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K. László Szilvia: Karácsonyi ének 
 
Karácsonyfa tűlevelén kis csöngettyű üldögél, 
Csengő hangján énekelget, csingi-lingi nevetgél. 
Kint a hóban, falu tornyán megkondul a nagyharang. 
Zengő-bongó hangon dalol, bimmi-bamm, giling-galang. 
 
Megérkezett szép karácsony, köszöntjük az ünnepet, 
Örüljetek nénik, bácsik, örüljetek, gyerekek! 
Együtt csendül, együtt zendül kiscsengő és nagyharang, 
Jó, hogy itt vagy, szép Karácsony, csingi-lingi, giling-galang. 
 

Békés Boldog Karácsonyi Ünnepeket Kívánunk! 
 

Sződi Óvodások és az óvoda dolgozói 

 
Köszönjük az óvoda támogatóinak, hogy a rendezvényein-
ken való részvétellel, egyéb segítő munkával hozzájárultak 
az óvodás gyermekek mindennapjainak szebbé tételéhez. 
 

Munkájukhoz az új évben sok sikert és jó egészséget kívá-
nunk! 

  
A Csupafül Alapítvány Kuratóriuma  

és az Óvoda nevelőtestüle 

Oktatás, nevelés 

Mikulás Ünnepély 
 

Izgalommal, kíváncsisággal várta 
minden gyerek a Mikulás ünnepséget. 
A gyülekezés nyüzsgését, zsivaját Ica 
néni fékezte meg azzal, hogy Mikulás 
dalok éneklésére buzdította a gyere-
keket. 

Ezután következett az óvó nénik 
csodálatos előadása. A gyerekek le-
nyűgözve, csillogó szemmel nézték. 
Holle anyó tündéri 
meséje elevenedett 
meg előttünk. A 
gyönyörű díszlet és a 
meseszép bábok 
elvarázsolták a gye-
rekeket. A mese vé-
gén mindannyian 
úgy éreztük, de kár, 
hogy vége! Szívesen 
néztük volna még! 
Megérkezett a várva-
várt Mikulás is az 
ünnepségre! Ki gyá-
moltalanul, ki bát-
rabban, de minden 
gyerek odalépett 
hozzá és megkapta 
az ajándékát. Millió 
mosoly volt érte a 
jutalom! 

 

Köszönjük, hogy idén is ilyen szép 
ünneppé varázsolták ezt a szép napot! 
Köszönjük az óvónők és dadák fárad-
hatatlan munkáját és az adományozók 
ajándékait, hogy minden gyerek kezé-
be kerülhetett csomag! 

 
Szalainé Horváth Mária 

Kedves                  
Mikulás bácsi! 
Ebben az évben is nagyon várjuk, hogy 
e l g y e r e  h o z z á n k  S z ő d r e ,  a 
Napköziotthonos Óvoda Maci csoport-
jába. Mi már nagycsoportosok va-
gyunk, így itt már utoljára lesz lehető-
ségünk találkozni veled. Idén is sok 
szép énekkel és verssel szeretnénk ne-
ked kedveskedni. Az egyik kedvencün-
ket elküdjük most neked: 

Iványi Mária: Hull a hó 
 

Hulló hóval, csillogóval 
Beszórta a tél a tájat 
Szőtt az ágra, kerti fákra 
Dérezüstből csipkefátylat. 
Szép a tél, zúg a szél, 
Télapó is útra kél. 
Csillag fénye int feléje 
Mint megannyi csöppnyi lámpa! 
Zeng a nóta, s Télapóka 
Rátalál majd óvodánkra. 
Hull a hó, csillanó 
Jöjj el, várunk, Télapó. 

 
Tisztelettel: 

Maci csoportba járó gyerekek, 
Köncse Antalné Óvónő 

Vásárhelyiné M. Edina Óvónő 
Mikó Mihályné Dadus néni 

 
Sződ,  2006. 11. 22. 
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Igen, nálunk még ilyen is van! 
Gyermekünk bekerül az óvodába, 

és jöhet a nyílt nap, farsang, advent 
… Ha már ehhez is „hozzászoktunk”: 
itt a külön torna, hittan, versmondó 
verseny. Lehet, hogy elkényelmesed-
tünk, hiszen ezeknek még utána jár-
nunk sem kell. Ahogyan ennek a fu-
tóversenynek sem. Az óvó nénik az 
első perctől az utolsóig edzettek, bíz-
tatták, lelkesítették gyermekeinket, 
ami nekik épp olyan fontos, mint 
nekünk szülőknek. 

A gyerekek igazi futómezekben, 
amelyet most az óvodai póló jelképe-
zett, rohantak végig a pályán, össze-
mérve erejüket. 

„Én is kaptam lufit, csuklószorí-
tót, rudit, csokit!” – hangzott minden 
ovis szájából, hiszen mindenki teljesí-
tette a nagy feladatot. Hab a tortán az 

volt, ha valaki ott volt az első négy 
befutó között. Érem, kupa csillogott a 
kis kezükben, a szintén varázslatos 
dobogón. A mi szemünkben pedig az 
örömkönnyek csillogtak, mert gyer-
mekünk arca ragyogott. 

Szerencsénk van, hiszen van a 
falunknak focipályája, körülötte al-
kalmas rész a terepfutásra. De ehhez 
a versenyhez nem csak a természeti 
adottságok és a pénz kellett, hanem 
szervezettség, odafigyelés és rengeteg 
munka. Itt szeretném minden szülő 
nevében megköszönni Kolumbán 
Attilának és azoknak, akik segítettek 
neki ennek a rendezvénynek a lebo-
nyolításában, hogy elindították gyer-
mekeinket egy olyan úton, amely 
nemcsak a focipálya végéig vezet. 
 

Kemenczeiné Rácz Magdolna 

Oktatás, nevelés 

Futóversenyért sem kell a szomszédba mennünk! Helyezettjeink: 
 

 Fiúk 
 

Fodor Bálint 
Kemenczei Dávid 

Vincze Ákos 
Gál Dávid 

 
Lányok 

 

Szente Sára 
Meggyes Vanessza 

Vetor Szabina 
Heinczinger Flóra 
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Október 27-én Kádár Judit pszicholó-
gus, a váci nevelési tanácsadó mun-
katársa tartott előadást az érdeklődő 
szülőknek az óvodában. A meghirde-
tett téma (Verekedik és csúnyán be-
szél a gyermekem) sokakat távol tar-
tott, hiszen úgy érezték: ez az ő gyer-
mekükre nem vonatkozik. Pedig érde-
mes lett volna eljönni mindenkinek, 
hiszen a fő téma nem ez volt, hanem 
az: „hogyan készülnek a rossz gyere-
kek?” Márpedig hibákat mindnyájan 
elkövetünk a gyermeknevelés során, s 
ezek a hibák úgy is halmozódhatnak, 
hogy bár mi következetesnek érezzük 
magunkat, kisfiunk, kislányunk ma-
gatartása mégis félresiklik. 

Kádár Judit az előadás elején két 
nagyon érzékletes példával szemlél-
tette, nem kell a szülőnek sem agresz-
szívnek, brutálisnak, sem elhanyago-
lónak, nemtörődömnek lenni ahhoz, 
hogy valami rossz elkezdődjön. A 

vasútállomáson rohangáló kétéveshez 
édesanyjának nem volt türelme, vagy 
ereje, mert bár a kisfiú életkorának 
megfelelően viselkedett, édesanyja 
nagyon hamar rosszaságnak minősí-
tette magatartását, állandóan nyuga-
lomra, jó viselkedésre intette gyerme-
két. Aztán, amikor az egyre feszül-
tebb kisfiú elesett, a jól ismert „na 
ugye megmondtam, ne sírj” felkiál-
tásra a gyermek „DE!” kiáltása felelt. 
A másik esetben a vérvételre készülő 
hétéves kislány figyelmét akarták a 
jószándékú szülők elterelni azzal, 
hogy előbb gyermekükkel mindenféle 
apró-cseprő dologról beszélgettek, 
majd saját ügyeikkel kezdtek foglal-
kozni. A kislány minduntalan meg-
próbált beleszólni a társalgásba, de 
szülei hallgatásra intették. A szintén 
egyre feszültebbé váló gyermek végül 
ficánkolni kezdett, s eközben jól bele-
rúgott édesanyjába. 

A fenti példák azt bizonyítják: gyer-
mekeink nem maguktól lesznek rosz-
szak, a rosszaságnak többnyire mi 
magunk, szüleik vagyunk a kiváltó 
okai. Akkora terheket rakunk rájuk, 
amekkorákat még nem tudnak elhor-
dozni. Ezek többnyire érzelmi ter-
hek. A történetben szereplő kislány 
számára a rá váró vérvétel attól csak 
még baljósabbá, fenyegetőbbé vált, 
hogy nem beszéltek róla. A gyermek 
nyugtalanságával jelez, segítséget 
kér, de a szülők nem, vagy nem jól 
reagálnak. A „Viselkedj! Hagyd ab-
ba!” stb. felszólításainkkal szellemi 
terhet rakunk gyermekeinkre, akik 
még nem tudják, miről van szó, nem 
értik mi az viselkedni. Ennek az értel-
mi feladatnak az elvégzéséhez még 
kicsik. S gyakran előfordul, hogy a 
magunk terhét is gyermekünkre 
rakjuk: a kétéves kisfiú édesanyja 
valószínűleg egyszerűen fáradt volt, s 
gyermekének tulajdonképpen a nor-
mális viselkedést tiltotta meg. A pszi-
chológus szerint a legnagyobb teher, 
amit a gyermek vállára tehetünk a 
„Te oldd meg, hogy nekem jó le-
gyen!” magatartása. Ugyanakkor az is 
illúzió, hogy problémáinkat a gyer-
mek nem fogja észrevenni. A család-
ban előforduló minden gond átmegy a 
gyermeken: gyász, betegség, szülők 
egymás közti problémája, hiszen, ha 
nem is beszélünk róluk, a gyermek 
minél kisebb, annál érzékenyebb az 
úgynevezett nem nyelvi (nonverbális) 
közlésekre, jelekre. 

Mindezt összefoglalva elmondhat-
juk: amikor a gyermek a rápakolt 
terheket nem tudja vinni, mivel sem 
érzelmileg, sem értelmileg nem érett 
rá, mások konfliktusait pláne nem 
tudja megoldani, ráadásul saját élet-
korának megfelelően viselkedik, ak-
kor meg fogja próbálni letenni magá-
ról ezeket a terheket. A szülő erre 
rosszul reagál, a gyermek tovább 
küzd, azaz rosszul viselkedik, rossz 
lesz. Nincsenek kezelhetetlen gyer-
mekek, csak az ő számukra vannak 
kezelhetetlen helyzetek. S habár nem 
kell mindent megoldanunk a gyerek 
helyett, még akkor sem, ha rosszul 
csinál valamit, amikor nagy erővel 
jelez, akkor feladatunk van, segíte-
nünk kell addig, amíg számára is ke-
zelhetővé válik a helyzet. Mindehhez 
persze nyugalom, türelem és bizalom 
kell, ezeket nekünk, szülőknek kell 

(Folytatás a(z) 22. oldalon) 

„Vannak még rossz gyerekek…”  
Előadás a szülői klubban 

Oktatás, nevelés  - egészséges táplálkozás 
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Különleges ajándékkal örvendeztetik 
meg évről évre a sződi óvodásokat 
óvónőik. Az ajándék olyan hatalmas, 
hogy nem fér a karácsonyfa alá, de 
hogy valóban ajándék, arról a csillo-
gó gyermekszemek árulkodnak. A 
bábok a Megváltó születéséről mesél-
nek. 

Immár hetedik éve működik a 
sződi óvónői bábcsoport. Az ötletet 
az óvoda vezetője, Puskás 
Szilveszterné, Csura néni hozta ma-
gával, és mára szinte mindenkit meg-
nyert az ügynek az óvoda területén. A 
Szentendrei Művelődési Központ 
szervezte azt a másfél éves bábcso-
portvezetői képzést, amelyre a gyer-
mekei születése után jelentkezett, de 
a bábozás már korábban megérintette 
az óvodavezetőt. A főiskolán ugyanis 
Báron László, a kecskeméti Ciróka 
Bábegyüttes első embere volt a cso-
portvezetője, aki a maga természetes-
ségével avatta be a bábszínház rejtel-
meibe a leendő óvónőket. A sződi 
bábcsoportot akkor alakította, amikor 
megválasztották az óvoda vezetőjévé. 

- Valami mást, valami újat szeret-
tünk volna nyújtani a gyerekeknek. 
Első évben ez volt a mi farsangi aján-
dékunk, a Nyulacska házikóját adtuk 
elő. Azután jött a többi ünnep, a gye-
rekek már várták az előadást, és mi 

örömmel készültünk – mondta Csura 
néni.  

- Mikuláskor, karácsonykor már 
elmaradhatatlan része az óvodai ün-
nepségnek a bábelőadás. Az évek 
múlásával kinőttük termünket, ma 
már a sződi művelődési házban mu-
tatjuk be előadásainkat. Ezekre az 
alkalmakra az első, második, harma-
dik osztályos kisdiákokat is elhívjuk 
az iskolából, és ők örömmel jönnek. 

A gondunk az, hogy a művelődési 
ház terme is kicsi, alig férünk el, a 
szülők mindig kiszorulnak, pedig 
kíváncsiak lennének ők is. Bábcso-
portunk amatőr szinten indult, mi 
eredetileg csak a gyerekeknek szán-
tuk, akkor vettük észre, hogy ezt az 
ügyet tovább kell fejleszteni, amikor 
a sződi önkormányzat anyagi támoga-

tást adott munkánkhoz. Azóta játszot-
tunk a sződi nyugdíjasklub tagjainak 
és Vácra, a Simon Antal Beszédjavító 
Központba is eljutottunk előadásaink-
kal. 

Az óvónők minden második héten 
egy-egy délután gyűlnek össze, hogy 
megbeszéljék a bábcsoport ügyes-
bajos dolgait. Otthon azután minden-
ki nekilát a munkának: a saját kezük 
mérete szerint varrják a kesztyűket, a 
bábokat később már együtt öltöztetik 
fel. Beszélgetésünkkor, a karácsonyi 
műsor előtti napokban már javában 
zajlott a készülődés. A bábok még a 
dobozban szundítottak, de most az 
óvónők egymás után kézbe veszik 
őket, új ruhát varrnak nekik. Közben 
arról is szó esik, mekkora öröm az 
alkotás, amikor semmi kis dolgokból, 
rongyocskákból létrejön a báb, amely 
érzéseket közvetít, megszólal. 

- A bábozásban nem csupán az 
előadás a fontos. A báb használatát 
első évtől az irodalmi nevelésbe is 
beépítettük. A bábszínház nem a hét-
köznapi nyelvet használja, általa 

(Folytatás a(z) 23. oldalon) 

Bábelőadás ajándékba 

Oktatás, nevelés 

megteremtenünk, gyermekeink szá-
mára. 
Kádár Judit nemcsak pszichológus, 
hanem négygyermekes gyakorló anya 
is. Ezért válnak előadásai mindig 

életszerűvé, s aki őt hallgatja, úgy 
érezheti: nincs egyedül a problémái-
val, hasonlókat még a pszichológus-
nak is meg kellett oldania a gyermek-
nevelés során. 

Heltai Zsófia 

(Folytatás a(z) 21. oldalról) 

A figyelő közönség 

A bábok a Megváltó születéséről meséltek 
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olyan nyelvi fordulatokat hallanak a 
gyerekek, amelyek révén gazdagodik 
szókincsük. A csoportszobákban báb-
sarkokat alakítottunk ki, melyeket az 
óvoda mindennapi életében haszná-
lunk – magyarázza a csoportvezető.  

- Azt is látjuk, hogy a kicsik job-
ban elfogadják az első közeledést, ha 
a bábon keresztül szól hozzájuk az 
óvó néni. Hamarabb oldódnak, és 
szívesen bekapcsolódnak a játékba. 
Tudjuk, hogy a báb használata nem 
mindenütt ilyen természetes. Pedig 
nemcsak a legkisebbekre van jó ha-

tással ez a játék, a fogyatékkal élők, 
az iskolások, de még a felnőttek is 
sok-sok örömet találhatnak benne. 
 
A sződi óvónői bábcsoport vezetője: 
Puskás Szilveszterné, technikai segí-
tőjük: Volentics Mihály, tagjai: 
Hertel Ernőné, Kolumbán Zsófia, 
Köncse Antalné, Rusznyák Róbertné,   
Tenyák Györgyné, Tomecskó 
Mihályné, Vásárhelyiné Meggyes 
Edina, Zagyva Lajosné. 

     
   Farkas Katalin 

 

Forrás: Csörögi Hírlevél 2005. decemberi száma 

(Folytatás a(z) 22. oldalról) 

Oktatás, nevelés 

BÉKÉS  
KARÁCSONYI  

ÜNNEPEKET ÉS 
BOLDOG ÚJ ÉVET 

KÍVÁN  
A  

A műsort adó óvónénik 
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Felekezeti híradó – Katolikus Egyház 

Mire ezeket a sorokat a Tisztelt Olva-
sók elolvashatják, remélhetőleg a 225 
éves plébániaépület tetőszerkezetének 
munkálatai a nagy hidegek és a csa-
padékos hónapok beállta előtt a ter-
veknek megfelelően már befejeződ-
tek. Az épület homlokzatának felújí-
tását már csak 2007-ben, erre alkal-
mas időjárási körülmények között 
fogjuk elkezdeni és terveink szerint a 
nyár végén az épületet teljes rekonst-
rukciója befejeződik. 

A hívek által az épület felújítására 
nyújtott támogatást, adományokat 
ismételten köszönjük!  

Az év végéhez közeledve egyben 
megragadjuk az alkalmat, hogy fel-
hívjuk kedves testvéreink figyelmét 

arra, hogy aki eddig még nem rendez-
te a 2006. évi egyházfenntartási hoz-
zájárulását, az szíveskedjen ezzel is 
segíteni az egyház munkáját. A temp-
lomi perselybevételen kívül szinte 
csak ez az önkéntes felajánlás 
(régebbi nevén „párbér” vagy 
„egyházi adó”) tudná fedezni a temp-
lom és plébánia épületének havi köz-
üzemi költségeit.  

Az egyházfenntartási önkéntes 
hozzájárulás megállapított összege 
továbbra is minimálisan 750,-Ft sze-
mélyenként évente, azaz 63 forint 

havonta! Köszönettel vesszük továb-
bi támogatásaikat!  

Sajnos a 3200, többségében kato-
likus vallású sződi lakosból mindösz-
sze 800 fő vallja magát olyan formá-
ban is a közösséghez tartozónak, 
hogy fenti anyagi hozzájárulással 
egyházát, annak fennmaradását, mű-
ködését, fejlesztéseit támogatja. 

Az önkéntes hozzájárulást és 
egyéb felajánlásokat nemcsak a plé-
bánián lehet az esti szentmisék után 
18.00-18.30 óra között és irodai idő-
ben hétfőn és csütörtökön 10.00-
12.00 óra között befizetni, hanem 
lehetőséget kíván teremteni az egy-
házközségi képviselő-testület tagsága 
azzal, hogy a képviselők alább felso-
rolt lakásán is befizethetőek legyenek 
a támogatások. 

 
Bottyányi István (Dózsa Gy. u. 82.) 
Czinege György (Dózsa Gy. u. 105.) 
Dinka Istvánné (Dózsa Gy. u. 155.) 
Dinka József (Rátóti u. 1.) 
Erdélyi András (Tabán u. 21.) 
Garaba József (Váci Mihály u.) 
Klein Józsefné (Dózsa Gy. u. 201.) 
Papp Mihály (Dózsa Gy. u. 33.) 
Puskás Szilveszter (Deák F. u. 16.) 
Sánta Sándor (Rét u. 17.) 
Sztankovics János (Dózsa Gy. u. 
167.) 
Turányik Ágnes (Tabán u. 21.) 
Volentics Ferenc (Ady E. u. 7.) 
Volentics Gyula (Árpád út 10.) 

 
Egyházközségi képviselő-testület 

A Római Katolikus Egyházközség hírei 
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Felekezeti híradó – Katolikus Egyház 

Új szobor              
a templomban 

 
A fatimai Szűzanya szobra az idei 
szentkúti zarandoklat sződi résztvevői 
ajándékaként került a templomba. A 
hívek minden hónap 13-án fatimai 
engesztelést tartanak a templomban. 

Könyvtár              
a plébánián 

 
Az idén elhunyt sződi születésű Mé-
száros József atya adományaként 
kapott 1100 kötetes könyvállomány 
méltó elhelyezést nyert a plébánia-
épületben. Az iroda előszobájában 
két teljes falon, Sztankovics János 
sződi asztalos, egyházközségi képvi-
selő-testületi tag által, tömör fából 
készített szép polcrendszeren, nyolc 
nagy csoportba kerültek rendszere-
zésre a könyvek. Az érdeklődő olva-
sók találhatnak többek között ifjúsá-
gi könyveket, ifjúsági regényeket, 
szépirodalmi könyveket, verseket, 
néprajzi könyveket, képzőművészeti 
albumokat, teológiai- és úti könyve-
ket, történelmi témájú írásokat. 
 

Turányik Ágnes könyvtáros vasár-
naponként 11.15 és 12.00 óra között 
várja az olvasni vágyókat. 

Van már        
alapítványunk! 

 
A sződi Egyházközség mint alapító 
létrehozta a Sződi Mária Magdolna 
Egyházközség Alapítványát. 

A szervezet létrehozásának céljai: 

• a helyi egyházi élet támogatása, 
szellemi és anyagi háttér          
biztosítása; 

• az egyházközség területén élő 
időskorúak, hátrányos helyzetűek 
felkarolása; 

• hittantáborok, katolikus sződi 
közösségek támogatása; 

• az ifjúság buzgalmának erősítése, 
az ifjúsági hitélet aktívabbá tétele; 

• a templom és a kapcsolódó létesít-
mények karbantartása, felújítása; 

• szakrális tárgyak felújítása. 
 
Az Alapítványhoz bármely bel- és 
külföldi természetes és jogi személy 
csatlakozhat, ha az Alapítvány célja-
ival egyetért, és azt anyagilag támo-
gatni kívánja. Reméljük a szükséges 
néhány év eltelte után számíthatunk 
az egyházközség jövedelemmel ren-
delkező tagjainak személyi jövede-
lemadója 1%-ának felajánlására is. 
Jó példaként a sződligetieket lehet 
felhozni, ahol évente 500-600 ezer 
forintot ajánlanak fel így a hívek!  

 
Az alapítvány kezelő szerve, azaz a 
kuratórium tagjai: 
 
• Volentics Gyula                           

(az alapítvány képviselője) 
• Puskás Szilveszterné óvodavezető 
• Dinka Józsefné hitoktató 
• Szabados Ferencné 
• Czinege György                         

egyházközségi képviselő 

IMPRESSZUM: Sződiek Híradója - Negyedévenként megjelenő önkormányzati hírmagazin. Kiadja: 
Sződ Község Önkormányzata, 2134 Sződ, Dózsa György út 216. tel.: 06 27 388 188, fax: 06 27 388 285, 
e-mail: volentics@vnet.hu, www.szod.hu, Felelős kiadó: Hertel László polgármester, Felelős szer-
kesztő: Volentics Gyula, Szerkesztőbizottság: Klimász Jánosné, Vásárhelyiné Meggyes Edina, 
Kolumbán Attila, Tóthné Barcs Ágnes (irodalmi lektorálás). A szerkesztőbizottság a kéziratok rövidítésé-
nek jogát fenntartja! A kézirat 2006. december 8-án került lezárásra. 
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„Lángos csillag állt felettünk,  
gyalog jöttünk, mert siettünk…” 

 
– folytatás a rejtvényben – 

 
 
 

A rejtvényt készítette: 
 

Nagy Bertalanné 

Szabadidő 
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Nagyréti Tamás: Magamról 

A rajz iránti szeretetem, fogékonysá-
gom már korán, gyerekkoromban 
jelentkezett. Bátyám első, második 
elemi osztályos rajzleckéit nagy 
kedvvel készítettem el. Apám rend-
szeresen, rajongással emlegette V. 
Segantini olasz neves festő képeit, 
munkásságát. Én akkor azt nem értet-
tem, de eszmélésem során már vilá-
gossá vált Segantini szeretete. Apai 
nagyanyám, Grubiczy Klára édesap-
jának testvére, Grubiczy Viktor is-
mert műkereskedő – maga is festő – 
milánói tartózkodása idején, 1890 
körül szoros barátságba került V. 
Segantinivel, akit göröngyös művész-
pályáján műbírálataival segített és 
mecenált. Innen ered apámék 
Segantini példázata és talán a 
Grubiczy gének által örökölt némi 
tehetségem. Gimnazista koromban 
bejártam Bernáth Aurél szabadiskolá-
jának óráira és Halápy I. műtermi 
oktatását is látogattam. Az Iparművé-
szeti Főiskolán kiváló mesterek okta-
tásával kezdtem tanulmányaimat, de 
sajnos a háború, a hosszantartó, hat-
éves hadifogság az iskolai tanulmá-
nyok folytatását meggátolta. A hadi-
fogság nehéz, nyomorúságos idősza-
kán sokat segített tehetségem és elvi-
selhetőbb, megbecsült körülményeket 
biztosított számomra. Grafika – a 
művészi ág sokrétűségét művelve – 
minden területén dolgoztam. Hosszú 
éveken át a világ számos vásárváros-
ában a magyar pavilonok grafikáját 
terveztem és kiviteleztem. Állandóan 
festettem, illusztráltam, rajzoltam, és 
a mai napig alkotó munkát végzek. A 

Gödi Almanachban 1998-tól rendsze-
resen dolgozok, írásokat illusztrálok, 
valamint a borítókat tervezem. 
Volentics Gyula felkérésére, Sződ 
község történeti monográfiája című 
könyvének grafikáit (borítóterv, Tö-
rök-kút) nagy kedvvel készítettem. 
Felsőgödi születésűként és nevelteté-
sem révén sok felejthetetlen, kedves 
emlékem, ismeretségem kötődik 
Sződhöz. 
Dutka Ákos, az idős író-művész a 
születésnapját köszöntő újságírók arra 
vonatkozó kérdésére, hogy mi kell és 
szükséges ahhoz, hogy még ma is ily 
frissen alkosson, és ily szép korig 
boldogan élhessen, azt felelte: „Az az 
ember, aki egy életen át azt a munkát 
végezheti, amit szeret, boldogan él!” 
E gondolatok jegyében élek és dolgo-
zom… 

 
A korondi tányér története 
 
Erdélyi barangolásaink során baráta-
ink elkalauzoltak a népművészetéről, 
fazekasairól híres Korondra is. A 
településen lakik a naptáron látható 
tányért alkotó házaspár, a híres szé-
kely fazekasmesterek; Győrfi Imre és 
Páll Magdi. Mivel magyar címeres 
tányért már vásároltunk tőlük, arra 
gondoltunk, talán a sződi címert is el 
tudják helyezni egy hasonló tányéron, 
és talán nem okoz gondot az eredeti 
címer piros-kék alapszíneinek meg-
változtatása. Úgy gondoljuk jól sike-
rült a fazekasoknak a korondi autenti-
kus barna-sárga-zöld színvilágot átül-
tetniük erre a felkérésre készített tá-
nyérra is.  

A korondi fazekasok elődei olyan 
szabad székelyek voltak, akik elvesz-
tették földjeiket és sem a jobbágy 
sorsot , sem a kivándorlást nem tar-
tották magukhoz méltónak, inkább 
kézműves szakmát választottak. A 
fazekas az anyagot maga ásta ki. Ő 
értett hozzá, egyszerre csak annyit 
bányásztak, amennyit utána meg is 
munkáltak. Ez általában 1-2 katlanra 
való edény volt. A frissen kitermelt 
agyagot általában egy napig pihentet-
ték. Előkészítése a műhely tapasztott 
földjén történt. Miután megáztatták és 
összegyúrták, homokot kevertek hoz-
zá és közben állandóan mintát vettek, 
hogy milyen a minősége. Az agyag 
előkészítése után következik a koron-
golás, vagy edényformálás. A 
korondiak ezt fazekolásnak mondják. 
Először a fazekas kivesz egy darabot 
az agyagból, vékony dróttal kisebb 
darabokra vágja. Ezekből golyókat 
készít, melyek nagysága a készülő 
edény méretétől, fajtájától függ. A 
lábbal hajtott géppel aztán alapos és 
nagy szakértelmet igénylő munka 
során az agyag elnyeri végső formá-
ját. A korongolás után pár órával, de 
legkésőbb másnap kezdődik a füle-
zés. A festés és mázazás az egyik 
legfontosabb munkafolyamat, mert ez 
adja meg az edény szépségét. A fes-
ték alapanyagokat különböző ásványi 
anyagokból nyerték, amit a környék-
beli hegyekből szereztek be. A zöld, a 
barna és a sárga a legrégebben hasz-
nált színek, mert ezek alapanyagai 
könnyen hozzáférhetőek voltak a 
természetben. A következő munkafá-
zis az égetés. Korondon katlannak 
nevezik az edény kiégetésére szolgáló 
kemencét. A kellőképpen megrakott 
katlannak az összes „likjánál“ meg-
gyújtják a tüzet, ami szintén nagy 
szakértelmet kíván. A meleg hatására 
különböző fizikai, kémiai reakciók-
nak kitett edények lassan elnyerik 
végső formájukat. Ha kihűlt a katlan, 

(Folytatás a 28. oldalon) 

A z idei falinaptáron található két grafika; az egyik a sződi temp-
lomot a másik pedig a még sértetlen, 1930-as évek Török-kútját 
ábrázolja. A két grafikát a felsőgödi születésű, ma már Buda-
pesten lakó, 80 éves Nagyréti Tamás grafikusművész készítette. 

A két grafika között Sződ község jelképét, a település címerét ábrázoló 
korondi népművészeti tányérról készült fotó látható. Az alkotásokat, azok 
készítőit mutatjuk be a kedves Olvasóinknak.  

Kultúra 
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Az infraszauna  
jótékony hatásai 

 
A nap a sugárzó energia  fő forrása, 
amit rendszeresen érzékelünk is. Az 
infravörös hősugárzó rendszerben az 
infravörös hő éppen olyan, mint a 
Napé, vagy amelyet testünk üzem-
anyaga elégetésekor termel, ezzel 
melegen tartva bennünket. Testünk a 
bőrön keresztül sugároz ki infravörös 
energiát. A kézrátételes gyógyítás, 
amely Kínában 3000 éves hagyo-
mányra tekint vissza, ezeknek a ter-
mészetes infravörös sugaraknak gyó-
gyító tulajdonságain alapszik. A szau-
na használatát a finnek népszerűsítet-
ték, akik régi vallásukban szertartás-
ként használták, mentális, szellemi és 
pszichikai megtisztulásra. Az első 
hősugárzó rendszert 1965-ben szaba-
dalmaztatta dr. Tadashi Ishikawa, 
amit kizárólag gyakorló orvosok 
használhattak. 1979-ben engedély 
kapott a közhasználatra. A legutóbbi 
25 év során kutatók és orvosok beha-
tó kutatásokat végeztek az infravörös 
kezeléssel kapcsolatosan és számos 
kimagasló eredményről számoltak be. 
 
Főbb hatásai: 
Szépség 
Szuperintenzív, garantált fogyás 
(900-1200 Kcal/30 perc)! Nemcsak 
kalóriát éget, de a keletkező bomlás-
termékeket is eltávolítja. 
Immunrendszert erősít: A méregte-
lenítéssel aktivizálja az immunrend-
szert, növeli védekező, öngyógyító 
erőinket.  
Méregtelenít: Más módszerekkel 
nem eltávolítható méreganyagok 
(nehézfémek) kiürítését is lehetővé 
teszi. Méregteleníti és salakmentesíti 
a szervezetet, átrendezi az izomzatot. 
 
Fiatalítás:  

Kiváló módszer a bőr vérkeringés-
ének fokozásához, ami fontos a bőr 
szép, fiatalos, ragyogó tulajdonságá-
nak megteremtéséhez. 

Belső ragyogás, mivel a bőr mély-
reható tisztító hatásnak köszönhetően 
megszabadul a felhalmozott szennye-
ződésektől és az elhalt sejtektől. 

Javít a pattanásos, ekcémás, pik-
kelysömörös állapoton, segít égés, 
minden jellegű sérülés és vágás ese-
tén. 

A nyílt sebek gyorsabban és kisebb 
hegesedéssel gyógyulnak, megszünte-
tik az érdességet és bársonyossá vará-
zsolja a bőrt. 

Megerősíti és javítja a bőr színár-
nyalatát és rugalmasságát. 

Az öregedési folyamatot hosszú 
távon lassítja. 
Narancsbőr: Az infravörös hősugár-
zó rendszer ezt a betegséget képes 
gyógyítani oly módon, hogy a mély-
hatású verejtékezés segítségével távo-
lítja el a nem kívánatos anyagot a 
testből.                 

Európai szakemberek igazolják, 
hogy a szauna bármely anticellulit 
programot nagymértékben képes fel-
gyorsítani.                                                                   

Az infravörös hősugárzó rendszer 
jelen esetben hatékonyabb lehet, mint 
a hagyományos szauna, mivel az álta-
la sugárzott hő legalább kétszer mé-
lyebbre hatol a narancsbőrbe, és tíz-
szer intenzívebben melegíti fel ezeket 
a szöveteket. 
Lazítás és élvezet: Használata az 
alacsonyabb hőmérséklet miatt (40-
50°C) sokkal kellemesebb közérzetet, 
az izomszövetek ellazítása által teljes 
relaxációt biztosít. Kellemes meleg 
környezetben a stressz megszűnik. A 
fáradékonyságot megszünteti, a fizi-
kai és szellemi teljesítőképességet 
javítja!  
Sport: bemelegítésre, sérülések gyó-
gyításának meggyorsítására kiválóan 
alkalmazható 
Gyógyítás 
Betegségek kezelése (pl.: megfázásos 
és allergiás megbetegedések, emész-
tőszervi problémák, keringési beteg-
ségek, bőrbetegségek, veseműködési 
zavarok, stb.). Nemrég elkezdték 
használni a rák kezelésében is. 
Fájdalomcsillapítás: Hatékony az 
izületi gyulladás, a derékfájás, az 
izomgörcs, a fejfájás stb. esetén. 
Sérülések: A sugárzó hő segítséget 
nyújt a rándulások, izületi gyulladás, 
izomgörcs és fájdalom esetén. Az 
infravörös hősugárzó rendszer létezé-
se igen jó hír az atléták számára. Az 
oxigénhiány gyorsabb pótlását bizto-
sítja, ami a rándulások és az izomfáj-
dalom gyorsabb és eredményesebb 
gyógyulásához vezethet. 
 
 

Mocsáry Judit 
kozmetikus 
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Sződi sportolók nyomában 
Filkor Attila 2. 

 

Valamennyi sportolóbarát és jóma-
gam, nagy figyelemmel követtük a 
fiatal tehetséges honfitársunk labdarú-
gó karrierjét. Az előző cikkem óta, 
Attila többször is szerepelt a médiá-
ban és természetesen a futballpályán 
is. 

Az Internazionale színeiben, az 
olasz közönség előtt az Atalanta ellen 
mutatkozott be. 

Az igaz tétmeccsre a Messina 
elleni kupamérkőzésen került sor, 
ahol tíz percet töltött a pályán, de 
élete talán eddigi legszebb húsz per-
cét a lenyűgöző San Siro stadionban 
lejátszott visszavágón élte át - derült 
ki nyilatkozatából. 

Ezek a mérkőzések biztató jelként 
mutatkozhatnak a jövőt illetően, de 
még hosszú és áldozatos munkára van 
szükség, hogy a legnagyobbak között 
emlegethessük. 

Elsősorban a junior csapatban kell 
bizonyítania, ahol már három góllal 
jelezte, hogy a PRIMAVERABÓL az 
elsők között kell számítani rá, a fel-
nőtt csapatban. 

Lássuk, mely meccseken volt 
eredményes Filkor Atilla: 

LECCO – INTER 2:3 a 2. percben 
INTER – BRESCIA 1:1 a 21. percben 
INTER – CHIEVO 1:0! a 89. percben! 

Nagy örömünkre Várhidi Péter bevá-
logatta a Kanada ellen fellépő megfia-
talított Magyar Nemzeti Keretbe. 
Hatalmas izgalommal várta, hogy 
debütálhasson a válogatottban, de a 
szoros eredmény következtében erre 
sajnos nem került sor, de reméljük, 
ami késik, nem múlik. 

Sportpályafutását továbbra is fi-
gyelemmel kísérjük.  

K. A. 

kezdődik az edények kiszedése, ami 
rendszerint családi esemény, min-
denki izgatottan várja, hogyan sike-
rült az égetés. Ha az égetés sikerült, 
megnyugszik a család, és a megfe-
szített munka után egy-két napos 
szünet következik. Természetesen, 
amíg az agyagból használati tárgy 
lesz, nagyon hosszú és aprólékos 
munkát igényel.  
A bokályokat, korsókat, tányérokat, 
szenteltvíztartókat, gyertyatartókat, 
és a sok készterméket, amelyek Páll 
Magdi és Győrfi Imre keze munká-
ját dicsérik, sok Erdélyt megjárt 
sződi otthonában megtalálhatjuk 
(címük: Románia, Korond, Malom 
utca 862.). 

(Folytatás a 27. oldalról) 
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SPORT 
 

Öregfiúk 2005-2006. évi tavaszi bajnokság 
eredményei 
 
Kinizsi-Sződ 3:2 
Sződ-Szokolya 2:4 
Dunapart-Sződ 10:3 
Vácrátót-Sződ 1:1 
Göd SE-Sződ 2:3 
Vácduka-Sződ 3:2 
Sződliget-Sződ 7:0 
Sződ-Vác Lakótelep 2:6 
Sződ-Verőce 7:0 
Sződ-Fót 3:1 
Vasutas-Sződ 2:0 
 
Gólszerzők: Bene 12, Géczi és Kovács 3-3, Bánáti,     
Csizmadia és Helembai 2-2, illetve Kapos 1. 

„A” osztályú öregfiúk bajnokság őszi         
végeredménye 
 
Eredmények: 
 
Dunakeszi-Kinizsi – Sződ 1:2 
Sződ – Göd SE 4:0 
Sződ – Szob 8:2 
Sződ – Vácrátót 3:2 
Vácduka – Sződ 2:1 
Sződ – Vác LTE 5:0 
Sződliget – Sződ 2:1 
Sződ – Göd Dunapart 3:2 
Sződ – Verőce 1:1 
Szokolya – Sződ 3:1 
Romhány – Sződ 1:2 

 
Gólszerzők: Kiss és Bene 12-12, Rusznyák és Kapos 3-3, 
Géczi és Kovács 2-2, illetve Garaba 1. 
 

 
Tudósító: Csizmadia 

 

Pest Megyei III. osztály 
Váci Déli csoportos 2006/2007. évi 
Őszi Labdarúgó Bajnokság eredményei 
 
 FELNŐTT IFI 
Sződ – Vác Reménység 2:4 3:3 
Kisalag – Sződ 3:6 4:1 
Sződ – Csővár 3:0 -- 
Penc – Sződ 2:9 -- 
Sződ – Rád 5:2 1:4 
Csomád – Sződ 0:0 9:0 
Sződ – Dunakeszi Kinizsi 1:1 1:8 
Sződ – Püspökszilágy 5:1 -- 
Göd SE – Sződ 1:6 -- 
Sződ – Váchartyán 3:0 5:1 
Galgagyörk – Sződ 2:4 2:3 
Sződ – Vácduka 4:2 3:2 
Vácrátót – Sződ 0:1 6:0 
 
Gólszerzők: Bene 13, Géczi 8. Barják 6, Kiss 5, Erdélyi és 
Krasi 4-4, Deák 3, Rusznyák 2, illetve Nagy 1. 
Sárga lap: Kemenczei, Floch, Bene, Géczi, Tomasek, Er-
délyi, Kiss, Dán. 
Piros lap: Kemencei, Bene, Dán, Barják, Bácsi, Tomasek 
és Deák. 
 
Felnőtt ranglista 

Ifi ranglista 

 
Tudósító: Bánka 

1. Göd Dunapart 12 10 0 2 74-22 30 p. 
2. Romhány 12 10 0 2 50-18 30 p. 
3. Sződ 12 8 1 3 34-18 25 p. 
4. Vác LTE 12 7 2 3 36-20 23 p. 
5. Szokolya 12 7 2 3 39-25 23 p. 
6. Sződliget 12 6 2 4 25-20 20 p. 
7. Dunakeszi Vasutas 12 5 0 7 16-30 15 p. 
8. Dunakeszi Kinizsi 12 4 2 6 24-34 14 p. 
9. Verőce 12 3 4 5 22-25 13 p. 

10. Szob 12 3 1 8 24-47 10 p. 
11. Vácduka 12 2 3 7 19-42 9 p. 
12. Vácrátót 12 2 0 10 17-55 6 p. 
13. Göd SE 12 1 3 8 11-35 6 p. 

1. Csomád 13 10 3 0 54-16 33 p. 
2. Vácrátót 13 10 2 1 67-19 32 p. 
3. Sződ 13 10 2 1 49-18 32 p. 
4. Váchartyán 13 9 0 4 35-24 26 p. 
5. Dunakeszi Kinizsi 13 8 1 4 45-17 25 p. 
6. Vácduka 13 7 2 4 45-21 23 p. 
7. Váci Reménység 13 7 2 4 50-27 23 p. 
8. Rád 13 6 4 3 38-18 22 p. 
9. Kisalag 13 3 2 8 32-43 11 p. 

10. Püspökszilágy 13 3 1 9 22-36 10 p. 
11. Galgagyörk 13 3 1 9 26-41 10 p. 
12. Göd SE 13 3 1 9 34-59 8 p. 
13. Penc 13 1 1 11 19-74 4 p. 
14. Csővár 13 0 0 13 7-110 0 p. 

1. Dunakeszi Kinizsi 9 8 0 1 77-9 24 p. 
2. Vácrátót 9 7 1 1 48-17 22 p. 
3. Csomád 9 5 2 2 34-22 17 p. 
4. Váci Reménység 9 4 3 2 25-21 15 p. 
5. Kisalag 9 4 1 4 37-37 13 p. 
6. Rád 9 4 1 4 29-34 13 p. 
7. Sződ 9 3 1 5 17-39 10 p. 
8. Vácduka 9 3 0 6 21-28 9 p. 
9. Galgagyörk 9 2 1 6 20-41 7 p. 

10. Váchartyán 9 0 0 9 12-72 0 p. 
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DIÁKSPORT 
 
Október 23. sportesemények 
 
Budapest Rákospalota – labdarúgás 
 
A hagyományos műfüves kispályás 
labdarúgó tornán III. korcsoportos 
csapatunk igen jó formát mutatott, és 
nagy küzdelemben a dobogó második 
fokára állhattak fel. 
 
Eredmények: 
Hunyadi – Czabán 0:0 
Hunyadi – Kolozsvár 1:0 
Hunyadi – Munkásotthon 0:2 
Gólszerző: Debnár Tamás 
 
Veresegyház – utcai             
futóverseny 1956 m 
 
Tíz korosztályban, 107 fiú és 95 lány 
rajtolt az október 23. emlékfutóverse-
nyen.  Községünket 30 lelkes futó 
képviselte. 
 
Eredmények: 
 
Óvodások: Gulyás Kristofer  3. hely 
IV. korcsoport: Balázs Elemér 3. hely 
V. korcsoport: Valcz Vivien  3. hely 
Veteránok: Kolumbán Attila  I. hely 

Kistérségi sportrendezvények 
 
Váchartyán – félpályás labdarúgó 
bajnokság 
II. korcsoport 
Hunyadi – Csővár   1:2 
Hunyadi – Váchartyán  0:1 
Hunyadi – Vác Földváry   0:1 
Gólszerző: Virág József 
 
III. korcsoport 
Hunyadi – Galgagyörk  4:0 
Hunyadi – Szokolya   0:2 
Hunyadi – Acsa   2:1 
Hunyadi – Földváry   1:2 
Gólszerzők: Berki 4, Debnár 3. 
 

Ranglista: 
1. Vácduka 
2. Szokolya 
3. Földváry 
4. Hunyadi 
5. Kosd 
6. Acsa 
7. Váchartyán 
8. Galgagyörk 

 
IV. korcsoport 
Hunyadi – Kosd   0:1 
Hunyadi – Vácduka  0:2 
Hunyadi – Váchartyán 1:2 
Gólszerző: Balázs Elemér 
 
Vác Sportcsarnok – Adventi 
teremlabdarúgás 
 
II. korcsoport 
Hunyadi – Penc  0:1 
Hunyadi – Csővár  0:1 
 
III. korcsoport 
Hunyadi – Verőce  0:1 
Hunyadi – Rád  0:1 
 
IV. korcsoport 
Hunyadi 1 – Rád  0:0 
Hunyadi 1 – Verőce  1:0 
Hunyadi 1 – Földváry 2 0:1 
Hunyadi 1 – Juhász  0:1 
Hunyadi 1 – Acsa  0:1 
Hunyadi 2 – Kosd  0:1 
Hunyadi 2 – Acsa  0:2 
Gólszerzők: Veres 2, Ojtozi 1. 

(Folytatás a 31. oldalon) 
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Ranglista: 
1. Földváry Vác 
2. Kosd 
3. Sződliget 
4. Acsa 
5. Juhász Vác 
6. Hunyadi 1 

 
Vác Boronkay Sportcsarnok 
 
Adventi leányfoci 
Hunyadi – Váchartyán 2:0 
Hunyadi – Földváry 1 2:1  
Hunyadi – Acsa  0:2  
Hunyadi – Verőce  1:0  
Gólszerzők: Ivanics Orsolya 4, 
Surmann Vivien 1.  
 
Ranglista: 

1. Acsa 
2. Fölváry 1 
3. Hunyadi 
4. Verőce 
5. Váchartyán 
6. Földváry 2 

     
Mezei Futóverseny Sződ 
 
Több mint 680 versenyző vett részt 
az idei, őszi hagyományos sportren-
dezvényen. Az óvoda és az iskola 
szinte teljes létszámmal jelent meg 
ezen a sportnapon. Megérte, ezen a 
napon mindenki győzött, mindenki az 
egészségéért futott különböző távon 
korcsoportonként. 

A jó idő, a szervezés, a díjak mind-
mind hozzájárultak a sikerhez. Az 
1000 m-es távon aranyérmes lett Hor-
váth Péter 4. osztályos tanulónk. Gra-
tulálunk! 

A verseny támogatói voltak : a Pol-
gármesteri Hivatal, a Kistérségi 
Sportbizottság, az iskola, az óvoda, a 
Budapesti Sporthivatal, a GEAC Gö-
döllő, óvoda és iskola pedagógusai. 
 
Köszönjük  a támogatást! 

 
Téli diákolimpia                   
Teremlabdarúgás - Kismaros 
 
IV. korcsoport 
Hunyadi – Verőce  1:0 
Hunyadi – Vácduka  0:1 
Hunyadi – Kismaros  2:0 
Gólszerzők: Ojtozi 2, Baráth 1 
 
Ranglista: 

1. Vácrátót 
2. Vácduka 
3. Hunyadi 
4. Kismaros 
5. Kemence 
6. Váchartyán 

 
III. korcsoport 
Hunyadi – Vácrátót  0:1 
Hunyadi – Penc  2:2 
Hunyadi – Kismaros  2:0 
Gólszerzők: Bottyányi 2, Gulyás 2 
Ranglista: 

1. Vácrátót 
2. Őrbottyán 
3. Sződ 
4. Vácduka 
5. Kosd 
6. Kismaros 
7. Penc 

 
Birkózás 
 
Tárnyik Levente 3.a osztályos tanu-
lónk  a Vasa Kupa 1997-98-as kor-
csoportjában  a 33 kg-os kategóriában 
13 versenyző közül a III. helyen vég-
zett. 
Gratulálunk,  és a tavaszi versenyek-
hez sok sikert kívánunk! 
 
A sportbarátok által felajánlott 2005. 
évi jövedelemadó 1 %-a 26.552 Ft 
volt. 

A felajánlott összegből díjaztuk a 
sportévzáró ünnepen (Mikulás buli) a 
DSE labdarúgó és kézilabda csapata-
it. 
 
Köszönjük szépen! 
 
A Diáksport Egyesület adószáma: 
18669536 –1 –13 
 
A DSE eseményeit a különböző ver-
senyeken, megtekinthetik képeken a 
www.kep.tar.hu/kolumban 
 
Kedves olvasóinknak kívánunk KEL-
LEMES KARÁCSONYI ÜNNEPE-
KET ÉS BUÉK! 
 

Kolumbán Attila 
    DSE elnök 

(Folytatás a 30. oldalról) 
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Légifotók Sződről 


